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Стратегия. Разкриват магистърска програма по демография в Бургас 

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Магистърска програма по 
демография ще бъде разкри-
та в Бургас. Около това 
предложение се обединиха 
участниците във форум 
„Среща на жените от нау-
ката и бизнеса“, организиран 
от Търговско-индустриал-
ната камара в Бургас, БАН 
и Регионалния академичен 
център с ръководител проф. 
Севдалина Турманова.

Идеята дойде след доклад 
на проф. Антоанета Хри-
стова от Института за 
изследване на населението 
към БАН. Тя изнесе стряска-
щи данни, свързани с демо-
графията. Прогнозата е, че 
през 2040 година българите 
ще се стопят до 5 860 000 
души. Според нея много 
неща трябва да се направят, 
темата е вкусна за полити-

ческо говорене, но управле-
нецът, който се заеме с 
тази кауза, ще види резултат 
след 20 години и това е при-
чината малцина да го правят. 
Този политик трябва да 
работи с идеални цели, е 
нейното мнение.

Справянето с притесни-
телните тенденции може 

да се стане с комплексни 
мерки, които са разработе-
ни от учените. Те трябва 
да са в посока здравеопазва-
не, образование, икономика, 
регионални политики. Сред 
допитване майките са ка-
тегорични, че искат качест-
вена и сигурна среда в дет-
ските градини, както и 
качество на обучението там. 
Българските мигранти, за да 
се върнат, настояват за 
достъпно и качествено 
здравеопазване, а работода-
телите, за да разкрият 
бизнес – удобен транспорт. 
„Хората са толкова, колко-
то и ресурсите, не може да 
очакваме хора без да разви-
ваме икономика“, заяви още 
политическият психолог.

Факторът качество на 
работното място е изклю-
чително важен и това е 
една от причините хората 

да напускат страната.
Другото, което спешно 

трябва да се направи, е пре-
венция срещу рискови забо-
лявания – като инфаркти, 
инсулти и рак, за да се нама-

ли смъртността и това ще 
окаже влияние върху крива-
та и по-бързо стигане на 
платото в демографския 
процес.

Според данните, които 

проф. Христова изнесе през 
2030 година жителите на 
Бургас ще са 215  093, като 
съотношението на населе-
нието е 1104 жени на 1000 
мъже в Бургас. Точно 2030 

Тревога! Топим се до 5 860 000 

Официални гости на форума бяха кметът Димитър Николов, акад. Никола Съботинов, а домаки-
ни – проф. Севдалина Турманова, Видка Вълчева                 ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

„
Искам силно да 
ви поздравя, че 
имате фокус 
„демография“

Проф. Антоанета 
Христова

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Кметът на община 
Царево подписа рамкови 
споразумения с Министер-
ство на регионалното 
развитие и благоустрой-
ство за обекти, с които 
общината и неговия екип 
кандидатстваха по инвес-
тиционната програма на 
правителството. 

Заявените и включени 
в бюджета обекти са ня-

колко проекта. Споразу-
мения бяха подписани за 
спортната зала и водо-
проводът на Варвара, 
както и проектиране на 
пречиствателната стан-
ция в селото.  

„Радостен ден е днес, 
сключихме рамкови спора-
зумения за три важни за 
цялата община обекта. 
Имаме пълна готовност 
да стартираме водопро-
вода на Варвара, за пътя 
за Бродилово приключихме 

обществената поръчка и 
чакаме споразумение, по 
другите сме в края на 
процедурите по подго-
товка на обществени 
поръчки. Спортната зала 
също е мечтан обект. До 
края на месеца очакваме 
споразумения и за оста-
налите два обекта - про-
ектиране на пречиства-
телна станция в село 
Синеморец и пътя за 
Бродилово“, заяви кметът 
Марин Киров.

МРРБ отпусна финансиране за 
три важни проекта на Царево

Кметът Марин Киров подписа споразуменията в Регионалното министерство
ФОТО: ОБЩИНА ЦАРЕВО

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Допълнителни парко-
места ще бъдат осигуре-
ни с реализирането на 
ремонт на кръстовище 
в Поморие. Репортерска 
проверка на „Черноморски 

фар“ показа, че общината 
е обявила обществена 
поръчка за реконструк-
цията на съществуващо-
то кръстовище при 
улиците „Княз Борис I“ 
и „Европа“ в морския град.

То е триклонно и всич-
ки посоки на завиване са 

позволени. Платната за 
движение в обхвата му 
са с различен габарит. При 
„Княз Борис I“ са 2 x 2 x 
3.50 метра, по „Европа“ 
са 2 х 3.50 метра и по 
„Солна“ – 2 х 4 метра. 

Целта на проекта е да 
се извърши реконструкция 

на кръстовището и из-
граждане на връзка между 
кръстовището и улица 
„Европа“. Новоизграде-
ният участък на улицата 
ще е с дължина около 105 
м. Целта е по нея да се 
организира и крайулично 
паркиране. Реконструк-

цията включва изграж-
дане на паркинги, трото-
а р и ,  о с в е т л е н и е  и 
отвеждане на повърх-
ностните води.

Изпълнението следва 
да приведе улиците в 
необходимото експло-
атационно състояние за 

провеждане на автомо-
билното движение и пе-
шеходния поток при 
максимални условия на 
безопасност и комфорт.

Прогнозната стойност 
на дейностите е в размер 
на 1  292  337,16 лева, без 
ДДС.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Леко поскъпване се наблю-
дава през изминалия февруа-
ри месец в няколко сектора. 
Най-значимо е увеличението 
в транспорта, където се 
наблюдава ръст от 1.5%. 
Следват ресторанти и хо-
тели – 0.9%, алкохолни на-
питки и тютюневи изделия 
– 0.8% и хранителни и безал-
кохолни напитки – 0.6%. 
Това показват данните на 
Националния статистически 
институт. 

Намаление пък е регистри-
рано в групите: облекло и 
обувки (-2.5%), жилищно 
обзавеждане, стоки и услуги 
за домакинството и за оби-
чайното поддържане на дома 
(-0.6%) и жилища, вода, елек-
троенергия, газ и други гори-
ва (-0.1%).

Месечната инфлация е 0.3%, 
а годишната инфлация е 3.3%. 
Инфлацията е измерена чрез 
ИПЦ, като месечната инфла-
ция се отнася за февруари 
2024 г. спрямо предходния 
месец, а годишната инфлация 
е за февруари 2024 г. спрямо 
същия месец на предходната 
година.

Инфлацията от началото 
на годината (февруари 2024 

г. спрямо декември 2023 г.) е 
0.8%, а средногодишната 
инфлация за периода март 
2023 – февруари 2024 г. спря-
мо периода март 2022 – фев-
руари 2023 г. е 7.4%

През месец февруари са се 
увеличили цените на следни-
те хранителни продукти: 
зеле – с 14.6%, зрял лук – с 8.9%, 
пипер – с 6.8%, кореноплодни 
зеленчуци (моркови и червено 
цвекло) – с 6.4%, краставици 
– с 4.2%, ябълки – с 3.5%, шо-
колад – с 2.6%, риба – с 2.1%, 
маргарин – с 1.8%, оцет – с 
1.8%, сушени зеленчукови 
подправки – с 1.7%, олио – с 
1.6%, листни зеленчуци – с 
1.5%, газирани напитки – с 
1.4%, какао – с 1.4%, месо от 
едър рогат добитък – с 1.3%, 
хляб „Добруджа“ – с 1.2%, 

картофи – с 1.2%, кафе – с 
1.1%, сирене – с 1.0%, кисели 
млека – с 0.9%, минерална 
вода – с 0.5%, вина – с 0.5%, 
яйца – с 0.3%, гъби – с 0.3%, 
ориз – с 0.2%, бял хляб – с 0.2%, 
пълномаслено прясно мляко 
– с 0.2%, сол – с 0.2%, и други.

Намалели са цените на 
следните хранителни проду-
кти: свинско месо – с 1.9%, 
млечни масла – с 1.5%, цитру-
сови и южни плодове – с 1.3%, 
домати – с 1.1%, извара – с 
1.0%, чай – с 0.9%, плодови 
сокове – с 0.9%, зелен лук, 
чесън и праз – с 0.9%, ниско-
маслено прясно мляко – с 0.7%, 
кашкавал – с 0.6%, маслини – с 
0.6%, мляно месо (кайма) – с 
0.4%, малотрайни колбаси – с 
0.3%, зрял боб – с 0.3%, зрял 
чесън – с 0.2%, и други.   

Леко поскъпване при храните и алкохола 
през февруари, спад при дрехите

В Поморие осигуряват допълнителни паркоместа с ремонт на кръстовище
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година ще е повратна за 
населението, защото работ-
ната ръка ще намалява, а 
възрастните хора ще се 
увеличават.

Тя препоръча да се обърне 
фокусът към индустрията, 
както и бизнеси, ориенти-
рани към възрастните хора. 
Университетите да тран-
сформират специалностите 
си към бизнеса. „Това, което 
ми прави впечатление е, че 
тук индустрията е по-мал-
ко, отколкото в останали-
те градове (бел.ред. – София, 
Пловдив, Варна).

„Аз бих веднага реагирала 
и ще търся много бързо с 
цената на всичко увелича-
ване на инвестиции в индус-
трията, за да имам работна 

ръка и да развивам населено-
то място за млади хора, 
които искат да останат 
тук“, категорична бе тя.

Според анализа в региона 
е малък делът в икономиката 
и на селско стопанство и 
рибно производство, което 
не е добре за район с излаз на 
море. 

„Искам силно да ви поз-
дравя, че имате фокус демо-
графия“ – обърна се тя към 
присъстващите и към кмета 
Димитър Николов, който с 
интерес изслуша доклада. В 
програмата си за този уп-
равленчески мандат негов 
приоритет е имено демо-
графията и всичко свързано 
с нея – образование, социал-
ни услуги, здравеопазване. 

Още в предизборните дни 
той бе категоричен: „Искам 
всеки честен човек да чувства 
моята подкрепа“.

Той приветства дамите 
на форума с думите: „За мен 
е чест да присъствам на 
форум в компанията на 
успели дами“.

А присъстващите бяха 
декани и заместник-декани 
на факултети от държавния 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“ и Бургаския 
свободен университет, 
професори, доценти и док-
тори на науките.

Академик Никола Събо-
тинов (председател на БАН 
2008 – 2012) е основател на 
Регионалните академични 
центрове на БАН в страна-

та с цел науката да бъде 
близо до хората. Така нача-
лото е поставено с проф. 
Севдалина Турманова, а 
целта е организираните 
академични структури да 
работят заедно с бизнеса за 
превръщането на новите 
знания в икономически цели.

Затова и домакин беше 
инж. Видка Вълчева, зам.-
председател на Търговската 
индустриална камара в 
Бургас. Академик Съботинов 
със задоволство съобщи, че 
от всички регионални ака-
демични центрове на БАН в 
страната бургаският е най-
дейният и е първенец по 
проекти в лицето на ръко-
водителя му – проф. д-р 
Севдалина Турманова.

души през 2030 година 
ПРОФ. СЕВДАЛИНА ТУРМАНОВА, 
ЗАМ.-РЕКТОР НА УНИВЕРСИТЕТ 
„ПРОФ. Д-Р АСЕН ЗЛАТАРОВ“:

С оглед интереса към този 
тип процеси, които се 
развиват, и нуждата на 
специалисти, аз мисля, че 
разкриването на тази 
магистърска специалност 
е добра идея и колаборация-
та между БАН и нашите 
учебни заведения е 
правилен път.

Преди няколко седмици 
имахме подобен разговор с 
проф. Светозар Бенчев, 
директор на филиала на 
НХА и ще предложим 
съвместна специалност: 
„Технология на витража“, 
тя ще съчетава знания по 
живопис и технология на 
стъклата. 

ДОНА МИТЕВА

Местни хотелиери раз-
венчаха мита за отлични-
те турски готвачи, които 
миналото лято дойдоха да 
работят по нашето Чер-
номорие. Оказва се, че нито 
са толкова добри, нито пък 
изпълняват онова, което 
им се казва.

„Колегите пропищяха 
от турците миналото 
лято. Оплакват се, че идват 
цяла бригада. От гледна 
точка на това, че се наема 
накуп персонал, е добре, но 
уловката идва след това. 
Те започват да управляват 
кухнята по собствен тер-
тип, да си налагат проду-
кти, които те решат и да 
приготвят онова, което 
на тях им се ще, а не след-
ват цялостната полити-
ка на хотела или заведение-
то. 

Освен това и не са чак 
толкова добри кулинари, 
или поне не си правят 
труда да се доказват като 
такива“, коментира Деля-
на Цонева, председател на 
Бургаската туристическа 
камара. Тя признава, че „на 
красота го докарват“ – в 
смисъл, че блок масите ги 
подреждат блестящо, но 
като цяло ръководствата 
на хотелите много труд-
но се справят с техните 
волности.

Проблемът  
с работната ръка

в туризма продължава 
да виси като дамоклев меч. 
„В Бургас непрекъснато се 

откриват нови заведения. 
Чудя се техните собстве-
ници имат ли идея откъде 
ще намерят персонал“, 
пита се Цонева.

Утвърден през послед-
ните години бизнес на 
фирми, е вносът на работ-
на ръка за туризма. Хоте-
лиери и ресторантьори 
вземат хора от трети 
страни като Киргизстан, 
Таджикистан. Ползват се 
и украинци. 

Често когато става 
дума за сервитьори, има 
оплаквания от клиентите, 
че комуникацията тече 
много трудно. Обслужва-
щият персонал не знае 
никакъв език освен собст-
вения си, и няма желание да 
научава поне елементарни 
изрази на български. 

Има и хора от бранша, 
които са много доволни от 
усърдието на чужденците 
и за поредна година под-
готвят документи, за да 

наемат работници от 
други страни. Някои си 
вземат и вече работили 
при тях, с които добре се 
познават.

„При застаряващото ни 
население, при факта, че 
нашите млади хора също 
отиват в чужбина, няма 
как да не стои проблемът 
с работната ръка. Той не 
е само за нашия бранш, 
нито само за нашата стра-
на“, обобщава Цонева.

Що се отнася до това 
дали ще има повишение 

на цените 

за летния туристически 
сезон, тя е убедена, че 
драстично такова няма да 
има. „Очаквам увеличение-
то да е максимално с 10%. 
Най-вече заради заплатите 
и осигуровките“, казва тя.

„Основният мотиватор 
за повишение, е запазване-

то и увеличението на 
миналогодишните печалби 
за собствениците. Запла-
тите на персонала също 
влияят – повиши се мини-
малната от януари, а 
оттам и съпътстващите 
данъци, изчислени на тази 
основа. Освен това са по-
вишени разходите за хра-
нителни продукти, консу-
мативи, енергия. 

Онези колеги, които 
ползват ток като битови 
потребители, а това са 
по-малките в бранша, те 
ще бъдат засегнати и от 
отпадането на нощната 
тарифа и повишението на 
тока за бита от 1 юли“, 
обяснява Борис Минчев, 
който има семеен хотел в 
Обзор. 

Неговата прогноза е, че 
може да се очаква повише-
ние на цените с от 10 до 
20% за летния туристи-
чески сезон.

Хотелиери не искат да чуят за турски 
бригади в кухнята

Митът за 
кулинарните 

възможности 
на турците 

по Черномори-
ето е развен-

чан. Шефове 
на хотели и 

ресторанти 
предпочитат 
работна ръка 

от други 
страни, а не от 

комшиите
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Заупокойни молитви за 
българския патриарх Неофит 
бяха отслужени вчера в 12 
часа във всички бургаски 
православни храмове, както 
и в цялата страна. За Сли-
венска епархия това се случи 
с благословението и разпо-
реждането на временно уп-
равляващия Сливенска 
епархия Варненски и Вели-
копреславски митрополит 
Йоан. Камбаните биха тра-
урно в същия час.

Отец Емилиян, архиерей-
ски наместник, коментира 
кончината на българския 
патриарх така: „ С кончина-
та на българския патриарх 
Неофит Българската право-
славна църква и българският 
народ загубиха своя духовен 
водач в православната вяра. 
Той стоеше десет години 
начело на Светия патриар-

шески български престол и 
ръководеше мъдро българска-
та православна църква и 
българския народ. Загубихме 
духовния си водач от вре-
менния живот, но като 
вярващи в Бог знаем, че жи-
вотът не е само тук, на зе-
мята. Той продължава във 
вечния живот – царството 
небесно – при Бога. И всички, 
рано или късно, ще преминем 
през тази врата във вечния 
живот. Там е живот безкра-
ен, за който човек се подгот-
вя тук, на земята.

Негово Светейшество се 
подготви достойно за този 
вечен живот. През целия си 
негов земен живот като 
истински монах, като ис-
тински православен архиерей 
и патриарх – достойно из-
вървя своя път на служение 
на православната църква. Той 
е един пример на всички ду-
ховници и миряни във вярата 
и  служението на Бога“.

Отец Емилиян, архиерейски наместник:

Негово Светейшество 
се подготви достойно 
за вечния живот

Отец Емилиян, 
архиерейски 
наместник, 
коментира 
кончината 

на българския 
патриарх

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Тази тази специалност  
е добра идея 



След недоволство на клубове! Ревизират 
Бюджет. 24 председатели на отбори излязоха с протестно писмо, администрацията 
и Спортната комисия подготвят промени
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Темата с финансирането 
на спорта в Бургас винаги 
е била една от най-щекот-
ливите всеки път, когато 
се приема бюджетът на 
общината. И тази година 
не мина без недоволство, 
което този път се изрази 
в общо протестно писмо, 
под което подписите си 
сложиха 24 председатели 
на различни спортни клу-
бове в града. В него те из-
разяват притесненията 
си от раздаването на 
„пари на калпак“ за седем 
клуба и един плувец. 

„За пореден път, въпре-
ки новия състав на Общин-
ския съвет и въпреки зая-
веното, че ще се работи 
по нов начин и няма да се 
раздават така средства, 
ставаме свидетели на раз-
дадени стотици хиляди 
левове за подпомагане на 
определени клубове или 
хора, защото „това е ре-
клама за града“, или „да им 
дадем, че ще фалират“, а 
посочените суми не фигу-
рират в Наредбата за 
финансово подпомагане на 
спортните клубове“, пишат 
в писмото недоволните.

Така, според тях, по 
неясен и несправедлив начин 
са раздадени 490 000 лева на 
ФК „Черноморец“, 130 000 
лева на ФК „Нефтохимик“, 
250  000 лева на ВК „Дея 
спорт“ и 90  000 лева за 
женския им състав, 250 000 
лева за ВК „Нефтохимик 
2010“, 250  000 лева за БК 
„Черноморец“, 80 000 лева 
за ХК „Фрегата“ и 70  000 
лева за Цанко Цанков.

„Напомняме, че освен 
тези пари, Община Бургас 
е разпределила за 2024-а по 
Наредбата за финансово 
подпомагане 113 608 лева за 
9 футболни клуба, 31 203 
лева за 4 волейболни клуба, 
39 253 лева за 3 баскетбол-
ни клуба, 17  614 лева за 2 
хандбални клуба и 35  679 
лева за 7 плувни клуба. Ние 
сме за това да се награжда-
ват подобаващо заслужи-
лите отбори и спортисти, 
но кой и по какъв начин 
определи, че това са пред-

ставителните клубове и 
спортисти на Бургас и 
точно те трябва да полу-
чат допълнително финан-
сиране?“, посочват още 
представителите на раз-
лични отбори.

Те настояват посочени-
те суми да бъдат отмене-
ни и спешно да се изработи 
нова Наредба за поощрява-
не и подпомагане на спорта 
в община Бургас, в която 
да бъдат определени прио-
ритетните за града спор-
тове, ако ще има такива и 
да бъдат заложени точно 
и ясно всякакви такива 
суми и параметри за поощ-
ряване и награда. Дават се 
и различни примери като 
„държавен шампион колек-
тивен спорт с до или над 
10 участващи отбора в 
елитна група“ и т.н.

„Списъкът трябва да 
бъде одобрен след общест-
вено обсъждане със заинте-
ресованите страни. Кате-
горично се  противо- 
поставяме на раздаването 
на пари за професионални 
спортни клубове, за да 
продължават да същест-
вуват. Същите клубове 
развиват и аматьорски 
спорт и заради това те ще 
продължават да същест-
вуват, защото са клубове 
в името на спорта и най-
вече развитието на децата. 
Очакваме да изготвите 
предложената от нас На-
редба и да насрочите об-
ществено обсъждане“, за-
вършва писмото.

Край на лобирането  
за футбола

Това искат подписалите 
се в писмото председатели 
на плувни клубове. Общото 
им мнение изрази Михаил 
Попов от КВС „Бургас“.

„Абсолютно всички 
спортове извън футбола се 
дразнят страшно много, че 
всяка година се спасяват два 
футболни клуба. Всички 
много обичат футбола, но 
нека да се реши този проблем 
веднъж завинаги. Ако тряб-
ва, да минат известно 
време само на аматьорско 
ниво, докато се намерят 
някакви спонсори. Ако 
трябва, и общината да 
помогне в търсенето на 
такива, за да има футбол в 
Бургас. Но така да се разда-
ват едни обществени 
средства, които са от да-
нъците на хората, не е добре. 
Някой направил ли е допит-
ване до бургазлии за какво 
искат да им отиват данъ-
ците? Едно се чува от об-
щинските съветници, ко-
гато отново са кандидати 
на избори, друго е впослед-
ствие, когато започнат да 
работят. Затова масово 
хората не ходят гласуват“, 
коментира той пред репор-
тер на „Черноморски фар“.

Треньорът заяви, че 
нито за миг той и колеги-
те му от другите плувни 
клубове не са се замислили 
дали да подпишат про-
тестното писмо. 

„Подкрепяме изцяло 
изложеното в него и смя-
таме, че наистина трябва 
да започне някаква кампания 
за промяна в Наредбата, 
или да се направи изцяло 
нова. В нея да бъде заложе-
но всички тези пари, които 
се дават, да стъпват на 
някаква основа и норма-
тивна уредба, а не заради 
лобистки интереси да се 
дават пари на разни клубо-
ве, без да има причина за 
какво. Ние така и не наме-
рихме някакви по-сериозни 
мотиви освен за волейбо-
листите, че заслужават, 
защото са станали репу-
бликански шампиони. Да, 
ние сме много за това да се 

подкрепят всички, които 
по някакъв начин са допри-
несли за това да се възхва-
лява градът в България и 
по света, и да се вижда, че 
в този град се развива спорт 
на високо ниво“, каза още 
треньорът.

Според Попов плувните 
клубове получават нищож-
ни пари по програмата за 
финансиране, а в същото 
време плащат за ползване 
на спортната база много 
повече. При някои тези 
разлики стигали до десет 
пъти. Имали и двойно уве-
личение в таксите. 

„Де факто ние подпома-
гаме общината, а не тя нас. 
Да, предоставят ни наис-
тина хубава база, но има и 
други спортове, които 
тренират на хубави бази, 
но плащат къде-къде по-
малко за ползването им. 
Смятаме, че тези работи 
трябва да се оправят в 
Бургас, защото се губи 
доверието между ползва-
телите на базите и общи-
ната. Общинските съвет-
ници са тези, които дават 
парите и подпомагат уж 
бургаския спорт, но се 
оказа, че се подпомагат 
само някои клубове, без 
определени разписани кри-
терии за това. А това са 
огромни суми“, каза той.

Председателят на КВС 
„Бургас“ обясни, че очаква 
хората в Спортната ко-
мисия да покажат, че ми-
леят за спорта и именно 
от тях да излезе промяна 
в Наредбата за финансира-
не на спортни клубове.

„Ние също имаме съот-
ветните предложения, 
които ще дадем. Нека се 
направи едно обществено 
обсъждане и допитване до 
всички останали клубове, 
за да може да се направи 
наистина нещо хубаво и 
полезно и когато се дават 
пари, да се дават по работещ 
принцип“, завърши той.

Борбата по-малко ли 
прославя Бургас?

Това попита риторично 
председателят на СКБ 
„Бургас“ Николай Дачев, 
който пред медията ни 
обясни, че е инициатор на 
протестното писмо. 

„Не е редно да се финан-
сират допълнително само 
някои спортове. Борбата 
е олимпийски спорт на 
първо място. Тя е тради-
ционен спорт за Бургас и 
за България. Не сме такива, 
които нямат постижения 
и ходят, и се оплакват, и 
искат пари без резултати 
насреща. Моят клуб има 
страшно много успехи на 
световно и европейско 
ниво, на балканиади. Три 
години поред сме комплекс-
ни шампиони на България 
в женската борба. Това 
никога не се взима под вни-
мание“, посочи треньорът.

Дачев смята, че в момен-
та липсват каквито и да 
било критерии за допълни-
телно финансиране. 

„На нас ни казват, че ние 
не сме представителни 
отбори. Ами че кого пред-

ставляваме тогава? Каме-
но ли? Карнобат ли? Сливен 
ли? Не сме съгласни с това 
след всеки успех да ни се 
казва колко много Бургас се 
гордее с нас, да ни потупват 
по рамото и точка по въ-
проса, а когато имаме ре-
ални проблеми – да се за-
маскира всичко. Добре, 
добре, добре и накрая не е 
добре. Не е нормално това“, 
категоричен е той.

Дачев обясни, че в бор-
бата не се събират никак-
ви такси от децата – за 
нищо. Клубовете се издър-
жали единствено от суб-
сидиите на Община Бургас 
и от Министерство на 
младежта и спорта. 

„Толкова не се ли вижда 
накъде отива цялата рабо-
та? Спортът стана бизнес, 
за съжаление. А борбата 
има социална функция. При 
нас идват повече деца от 
бедни семейства. Ние не 

Баскетболният „Черноморец“ е сред привилегированите с допълнително отпуснати средства
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ, АРХИВ

Най-голямо-
то недовол-
ство е срещу 
отпуснати-
те близо по-
ловин милион 
лева за ФК 
„Черноморец“
ФОТО: 
ФК „ЧЕРНОМОРЕЦ“

Волейболните „Нефтохимик“ и „Дея Спорт“ също получиха допълнително финансиране
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

„
Всички  
се дразним, че 
всяка година  
се спасяват  
два футболни 
клуба

Михаил Попов, 
треньор  
в КВС „Бургас“

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

„
Различни хора 
лобират, за да 
им се получават 
нещата

Николай Дачев,  
треньор  
в СКБ „Бургас“

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



5ТЕМА НА БРОЯ I   15 – 21 МАРТ 2024 

финансирането на спорта в Бургас 
искаме нещо грандиозно 
като 500  000 лева, които 
се дават за ФК „Черноморец“ 
– на 13-о място в „Б“ група, 
на път да изпаднат. Не 
искаме такива пари, но 
искаме да можем да изкар-
ваме нормално годината, 
за да можем да участваме 
на всички турнири и със-
тезания, да не се лишаваме 
от подготовка. Това нор-
мално при мен сега се изра-
зява в субсидия от 23 000 
лева, а имам 120 човека, 
участвали в държавни 
първенства. На мен тази 
субсидия, ако ми е по две, 
ще скачам до небето. Това 
далеч не са толкова много 
пари, колкото се отпускат, 
както виждаме за други 
спортове“, уточни тре-
ньорът по борба.

Председателят на СКБ 
„Бургас“ натърти, че никой 
не е против гореспомена-
тите отбори, които по-
лучават допълнително 
субсидиране.

„Нека всеки да получава. 
Но не може ние, като спорт 
с традиции и медали, да има 
такова отношение към нас. 
Различни хора лобират в 
Общински съвет, за да им 
се получават нещата. А 
ние в борбата сме горди 
хора, нямаме лоби, не сме 
такива мрънкачи и затова 
може би не ни взимат на-
сериозно. Моят клуб е 
създаден през 2012 и за 
тези 12 години имам доне-
сени 8 медала от световни 
и европейски първенства в 
Бургас, включително и 
първата европейска тит-
ла за мъже“, добави той.

Дачев е получил уверения, 
че Наредбата ще бъде про-
менена, за да удовлетвори 
исканията на недоволните. 

„Същите тези отбори, 
които получиха допълни-
телни средства, влизат в 
наредбата, по която и ние 
получаваме пари. Това са 
около 1.8 млн. лева и фак-
тически рамката за спор-
та за всички останали 
клубове остава около 400 000 
лева. Надявам се да има 
някакво развитие и да се 
подпомогнат специално 
клубовете в борбата, кои-
то постигаме много успе-
хи. Ние на първо място сме 
хора и трябва да се поглед-

не, че навремето спортът 
беше безплатен и ние 
продължаваме да отстоя-
ваме това. А не с подиграв-
ка да ни се казва, че видиш 
ли, имаме спонсори. Няма-
ме такива. Имаме няколко 
души, които през години-
те са помагали еднократно. 
Нямаме договори за по 
30-40 хиляди лева, на които 
да знаеш, че можеш да раз-
читаш цялата година. 
Мисля, че и администра-
цията, и Спортната ко-
мисия ще се съгласят с 
нашето мнение, но мисля, 
че има доста пречки. Пак 
го подчертавам, че не сме 
срещу нито един спорт. 
Просто искаме малко по-
сериозно да се обърне вни-
мание и на останалите. Аз 
говоря за борбата. Трите 
клуба са общо с около 500 
деца. Това не са малко в 
никакъв случай, а постига-
ме редовно успехи“, завър-
ши Дачев.

Спортната комисия – 
готова да изслуша 

клубовете

П р е д с е д а т е л я т  н а 
Спортната комисия Кра-
симир Калудов коментира 
пред изданието ни, че 
разбира недоволството на 
подписалите се в протест-
ното писмо клубове и че са 
в правото си да изкажат 
съображенията си.

„Доколкото виждам, те 
са несъгласни с това да се 
финансират и волейболът, 
и баскетболът. Изглежда 
им прекомерно. Това са 
техни претенции. Напълно 
ги разбирам. Вероятно 
всеки клуб иска да получава 
най-много средства за 
своята дейност. Колкото 
повече пари се отделят в 
бюджета, а толкова много 
досега сме нямали никога за 
спорт, то толкова повече 
ще стават претенциите 
и желанието на отделни 
клубове да вземат най-
много. Но това е невъзмож-
но. Няма нищо лошо в 
това да постигат повече 
в своите спортове и да 
искат повече финансиране“, 
отговори той.

Калудов обяви, че двете 
наредби – тази за спортния 
календар и за финансиране-

то в спорта ще бъдат 
ревизирани и коригирани. 

„За промените в тези 
наредби ще се вземат под 
внимание препоръките на 
клубовете и ще минат през 
обществено обсъждане, 
защото, ясно е, че проти-
воречията се получават 
заради някои от сегашните 
текстове. Така че клубо-
вете са прави и за това да 
изразяват несъгласие с 
духа на двете наредби. Не 
казваме, че са грешни или 
са остарели, или против 
едни и в полза на други, но 
щом едни наредби създават 
недоволство и конфликти, 
значи трябва да се вземе 
под внимание волята на 
подписалите писмото. Ще 
поискаме от тях да посочат 
конкретни промени, които 
смятат, че ще имат добър 
ефект не само върху даден 
клуб, а върху всички. С 
колегите от Спортната 
комисия сме абсолютно 
готови и вече работим 
върху това“, увери предсе-
дателят на ресорната 
комисия.

Манол Тодоров, замест-
ник-кмет по спорт: „Не 
само че искаме, а и по моя 
инициатива от началото 
на януари и двете наредби 
– за финансиране на спорт-
ните клубове и за спортния 
календар вече се обсъждат. 
Това, което различните 
спортове искат чрез пис-
мото, ние вече сме го зад-
вижили още от началото 
на годината. Аз също 
смятам, че е време за про-
мени в наредбите. До го-
ляма степен нещата, 

които недоволните изказ-
ват, ние ще се съобразим с 
тях. Попитали сме ги още 
през януари за техни пре-
поръки в новите наредби 
и какво да заложим като 
промени. Това е един трис-
транен процес в крайна 
сметка и всеки трябва да 
участва – аз като ресорен 
заместник-кмет, Спорт-
ната комисия към Общин-
ски съвет – Бургас и клу-
бовете. Промените в 
наредби са едни по-дълги 
процеси, не може за един 
месец да бъдат направени. 
Предполагам, че със сигур-
ност до края на годината 
и през следващата вече ще 
сме с нови наредби, за да 
може по различен начин да 
се разходват средствата“, 
отговори пред наш репор-
тер ресорният заместник-
кмет.

Той коментира конкрет-
но и исканията им за про-
мени в частта с предста-
вителните отбори и какъв 
е критерия за такива. 

„Това също ще се опита-
ме да го заложим в новите 
наредби, за да няма чувство 
на ощетени. В крайна смет-
ка, когато разпределяме 
средствата за представи-
телни отбори, ние се съо-
бразяваме с това те по 
какъв начин представят 
града в най-популярните и 
комерсиални спортове. 
Това трябва да го вземем 
под сериозно внимание“, 
уточни Тодоров.

Според него изключител-
но важно е и спасяването 
на „Черноморец“. 

„Ето, в момента всички 
знаем, че гоним шампионски 
титли във волейбола и 
баскетбола. Опитваме се 
да стабилизираме и „Чер-
номорец“ в „Б“ група. Това 
е изключително важно и 
трябва да е основната ни 
цел. Отделно от това 
„Нефтохимик“ се бори да 
влезе във „В“ група, в ханд-
бала „Фрегата“ се борят за 
почетната тройка. Т.е. 
всеки един от тези спор-
тове ние очакваме опреде-
лен успех, който да бъде 
постигнат тази година. 
Ясно е също, че колектив-
ните спортове гълтат 
много повече финансов 
ресурс, отколкото един 
индивидуален спорт“, до-
бави заместник-кметът.

Тодоров уточни, че 
трябва и много внимател-
но и фино да се направи 
промяната в наредбите, за 
да може и индивидуалните 
спортове да не се чувстват 
ощетени и добави:

„Виждате, че и в писмо-
то масово именно техни 
представители изразяват 
несъгласие с разпределянето 
на средствата. Така че в 
новите наредби ще се оп-
итаме да заложим и пред-
ставителни отбори в 
индивидуалните спортове. 
Т.е. по какъв начин най-
добрите представители 
на тези клубове да бъдат 
финансирани в перото 

„Представителни“.
Така че по думите му, 

основата е положена и 
върху това се работи. 

„Аз още като общински 
съветник, а вече заместник-
кмет по спорта съм кате-
горичен, че трябва да има 
промени. До голяма степен 
техните виждания се при-
покриват с визията, която 
аз ще следвам в следващите 
години. Перфектна наред-
ба, добре знаете, че няма, 
но трябва да направим 
така, че максимално пове-
че клубове да бъдат обхва-
нати и да са доволни. В 
крайна сметка Община 
Бургас отделя достатъчно 
средства за спорт. Сами 
видяхте, че с близо 1 млн. 
лева успяхме да повишим 
бюджета в първата година 
на мандата. Нека да има 
повече средства. От тук 
нататък наша работа е в 
партньорство с клубовете 
да опитваме да се изразход-
ват по най-добрия начин“, 
каза Тодоров.

Относно твърденията 
на представителите на 
плувните спортове, че 
таксите за ползване на 
базите са повишени два 
пъти, той определи като 
неверни. 

„За плувния басейн на 
„Арена ОЗК“ всички клубо-
ве ползват 50% намаление. 
Таксите са доста прием-
ливи за условията, които 
са там. Отделно мога да 

кажа, че повишението е с 
не повече от 10-15%. Съвсем 
естествено е защо са се 
повишили и това е заради 
поскъпването на всичко. 
Ние не можем пропорцио-
нално на това обаче да 
повишаваме такси. Напро-
тив, с изключително ниски 
нива сме увеличили, колко-
то да опитаме да компен-
сираме. Така че не мисля, че 
на този етап е основател-
но да се внушава, че Общи-
на Бургас е повишила 
двойно таксите. Това 
просто не е истина. Поли-
тиката на общината е да 
се изграждат спортни съ-
оръжения, на които спорт-
ните клубове ще могат да 
упражняват професионал-
но тренировъчния си про-
цес. Никога не се е работи-
ло в посока да се печели“, 
обясни той.Плувните клубове се оплакват и от увеличение на таксите за ползване на „Арена ОЗК“

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

70 000 лева бяха отпуснати и за участията на плувеца Цанко 
Цанков          ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Треньорът на СКБ „Бургас“ Николай Дачев (вляво) с европейския шам-
пион Едуард Назарян (в средата) и баща му Армен ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

„
Клубовете са 
прави да 
изразяват 
несъгласие с 
духа на двете 
наредби

Красимир Калудов, 
председател на 
Спортната комисия

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

„
Още от януари 
работим по 
двете наредби

Манол Тодоров, 
заместник-кмет  
по спорт

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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Войната по пътищата 
в България взе поредната 
невинна жертва. 33-годиш-
ната бургазлийка Янита 
Пепелянкова загина в теж-
ка челна катастрофа на 
пътя Бургас – Средец. На 9 
март, в района на разклона 
за село Черни връх, 59-го-
дишният Атанас Андонов, 
управляващ БМВ, навлиза 
в насрещното платно, 
където удря челно „Ситро-
ен С3“, управляван от 
53-годишната майка на 
Янита. В колата са и двете 
ѝ деца – момиченца на 5 и 8 
години. Учителката в ай-
тоското село Тополица 
няма късмет и умира на 
място. Малкото дете също 
беше с опасност за живота 
часове след катастрофата. 
Пробите за наркотици и 
алкохол на Андонов бяха 
отрицателни. 

Съпругът на Янита – Иван 
Дошев, е полицай в Районно 
управление – Поморие и 
пред камерата на Нова ТВ 
пожела да говори, за да не е 
случаят със съпругата му 
поредната статистика от 
страшната война по пътя. 

„Децата към момента са 
извън опасност, в стабил-
но състояние. Все още не 
съм им казал, че майка им е 
починала, нямам смелост 
да го направя. Тъща ми е 

много зле психически. Шо-
фьорът, блъснал колата им, 
дори не ме е потърсил. 
Дойде на крака в спешния 
кабинет, нямаше нараня-
вания. Потърсих ви, защо-
то искам да има широк 
обществен отзвук, доста-
тъчно инциденти станаха 
в държавата ни. Погуби се 
един млад живот, настоя-
вам за справедлив процес и 
този човек да поеме отго-
ворност за смъртта на 
съпругата ми“, емоционал-
но коментира той и поже-
ла справедлива присъда за 
убиеца на Янита.

Колегите му от ОДМВР 
– Бургас изразиха подкре-
пата си за Иван сърцераз-
дирателно. Ето какво на-
писаха те:

„Казват, че мъжете не 
плачат. Лъжа е. От очите 
може и да не капят сълзи, 
но сърцето и душата ри-
даят, наранени от ужася-
ващата истина – едно 
прекрасно и винаги усмих-
нато момиче ще остане на 
33, две невръстни сестрич-
ки загубиха за миг майка си, 
а един български полицай 
ще събере живота си в ше-
па спомени, опитвайки се 
да продължи напред сам и 
неутешим в името на де-
цата и съпругата си – Яни-
та Пепелянкова! Светът 
му е сринат за секунди, а 
жестоката катастрофа, 

прекъснала семейното му 
щастие, още утре ще бъде 
статистика!

Но Янита Пепелянкова 
е повече от цифра в ста-
тистическите данни – тя 
беше разкошен и усмихнат 
човек, с огромно сърце и 
слънчева душа. Педагог, 
отдал професионализма си 
в полза на най-крехките и 
нуждаещите си – ученици-
те, майка, обичаща и въз-
питаваща двете си моми-
ченца в доброта и човечност, 
съпруга, чиито мечти за 
семеен уют и щастие без-
възвратно бяха прекъснати..

Янита бе закрилница, 
търпеливо изслушваща 
проблемите на околните, 
едно сърце, раздаващо до-

брина и подкрепа на нуж-
даещите, прекрасен човек, 
който ще се помни завина-
ги с вдъхновението, енер-
гията и мъдростта си. Тя 
беше пълноценният живот 
– озаряваше всекиго с ус-
мивката и топлотата си, 
подкрепяща, спокойна и 
уверена в бъдещето..

Ето защо Янита няма да 
остане просто спомен – ще 
е пример за подражание и 
уважение - за семейството, 
приятелите и учениците 
ѝ! Скърбим заедно с тях и 
споделяме болката на съ-
пруга ѝ – полицай в Област-
на дирекция МВР – Бургас!“.

Няколко дни след теж-
ката катастрофа от по-
лицията призоваха всички 

свидетели на инцидента да 
се свържат с дирекцията 
или на телефон 112, за да 
помогнат в разследването. 

В сряда Окръжна проку-
ратура – Бургас задържа 
Андонов за 72 часа, като 
предстоеше и искане за 
постоянния му арест.

Той е обвинен в причи-
няване смъртта на 33-го-
дишната бургазлийка – 
учителка в айтоското 
село Тополица, и средни 
телесни повреди на майка 
ѝ и двете ѝ деца, настъпи-
ли в резултат от пътно-
транспортно произшест-
вие на пътя Бургас – Средец, 
в района на разклона за село 
Черни връх. 

Обвинението на Андонов 

е в причиняване на смърт 
по непредпазливост. По 
време на разследването е 
установено, че управлява-
ният от обвиняемия лек 
автомобил е навлязъл в 
лепнатата на насрещно 
движение и по този начин 
е допуснал пътнотранс-
портното произшествие 
с автомобила, с който са 
се придвижвали пострада-
лите лица.

С постановление на на-
блюдаващия прокурор е 
постановено отнемане на 
свидетелството за право-
управление на МПС на 
Андонов. Наложена му е и 
забрана за напускане пре-
делите на Република Бъл-
гария. 

Арест. Убиецът ѝ Атанас Андонов е задържан, полицията търси свидетели на катастрофата

Младата учителка Янита Пепелянкова стана 
поредна жертва на войната по пътищата
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Делото за смъртта на 
бургаските полицаи Йордан 
Илиев и Атанас Градев 
най-накрая влиза в съда. 
Убиецът им – сирийският 
каналджия Омар Аднан ще 
се изправи пред състав на 
Окръжен съд – Бургас по 
обвинение за умишлено 
причиняване смъртта на 
двамата униформени. 
Трагичният инцидент, в 
който двамата бяха пре-
газени от управлявания от 
Аднан автобус, е от 25 
август 2022-ра. Сега годи-
на и половина по-късно 
Окръжна прокуратура – 
Бургас е готова да вкара 
делото в зала, което тряб-
ва да бъде насрочено до 
месец. 

В автобуса-камикадзе 
тогава Омар е превозвал 
47 чужди граждани, които 
се качили в него вечерта на 
24 август 2022-ра в горис-
та местност в района на 
Малко Търново като преди 
това са преминали нелегал-
но българо-турската гра-
ница. 

Припомняме, че обвиня-
емият потегля с тежкото 

возило към Бургас, като в 
един момент служители 
на „Гранична полиция“ от 
Малко Търново и морския 
град започват да го пре-
следват след като на два 
пъти не спира на сигнали, 
подадени със стоп-палка 
– веднъж на КПП-Крушевец 
и веднъж на КПП-Пода. 
Аднан продължава да от-
казва да се подчини и на 
сигнали, подадени от по-
лицейски автомобили, 
преследващи автобуса в 
движението му към Бургас. 

След като влиза в града, 
служителите на „Гранич-
на полиция“ се свързват с 
колегите си от Областна 
дирекция на МВР-Бургас, 
за да предупредят за идва-
щия автобус. На сигнала 
се отзовава патрулът на 
Илиев и Градев. Служебни-
ят автомобил е бил с 
включена светлинна сиг-
нализация и оборудван с 
всички необходими рекви-
зити. Заемат позиция на 
кръстовището с кръгово 
движение „Трапезица“, за 

да спрат отказващия за-
поведи автобус. 

Вместо да спре плавно в 
най-дясната част на плат-
ното за движение, Аднан 
продължава да шофира с 
превишена скорост от 
около 78 км/ч, при позволе-
на 40 км/ч в този участък. 
Той навлиза в кръговото 
кръстовище, с цел да избег-
не спиране на автобуса и 
прегазва патрулния поли-
цейски автомобил с двама-
та полицаи в него, които 
загиват на място. 

Случаят предизвика 
широк обществен отзвук 
на недоволство срещу все 
повече засилващия се миг-
рантски натиск към Бъл-
гария, който в най-голяма-
та си част преминава през 
Бургаска област. Послед-
ваха проверки, визити на 
различни вътрешни мини-
стри, съкращения и осво-
бождавания от постове. 

ОДМВР – Бургас органи-
зира изцяло нов и различен 
подход към пресичане на 
мигрантския трафик, 

който известно време 
жънеше някакъв успех. 
Така например КПП-тата 
често се налагаше да сменят 
местата си, заради промя-
на в пътищата на мигран-
тите и превозващите ги 
каналджии. 

Тепърва предстои Ок-
ръжен съд – Бургас да на-
срочи дата и начален час 
за първото заседание по 
делото. Почти сигурно е, 
че то ще протече по общия 
ред, а не по съкратеното 
следствие. 

Изправят пред съда каналджията, убил двамата бургаски полицаи

Тежката катастрофа край разклона за село Черни връх остави 
две невръстни дечица без майка  ФОТО: ОДМВР – БУРГАС

Янита Пепелян-
кова завинаги 

остана на 33 
години
ФОТО: ФБ

Брутални-
ят удар от 

управлявания 
от сирийския 

каналджия 
автобус отне 

живота на 
Йордан Илиев и 
Атанас Градев

ФОТО: АРХИВ
Омар Аднан (вляво) умишлено прегази служителите на реда в 
опит да избяга от тях                   ФОТО: АРХИВ



Водени от убеждението, 
че връзката с местната 
власт е изключително 

важна за развитието на ви-
сшето образование, ректорът 
на държавния университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“ в 
Бургас – проф. д-р Христо 
Бозов и зам.-ректорът по 
учебната дейност – проф. д-р 
Севдалина Турманова се срещ-
наха с кмета на община Айтос 
Васил Едрев. С желание за общи 
проекти и съвместна работа 
с Висшето държавно училище, 
на срещата присъстваха и 
директорите на двете средни 
училища в Айтос – Пенка 
Кирязова, СУ „Христо Ботев“ 
и Ирина Вътева, СУ „Никола 
Йонков Вапцаров“.

Началото на кандидатсту-
дентската кампания в Уни-
верситета и представянето 
на новите бакалавърски и 
магистърски програми бяха 
основните теми на разговора 
в кметския кабинет. Проуч-
ване на необходимостта от 
кадри в актуални нови специ-
алности беше другата идея за 
визитата на ръководството 
на Висшето училище. 

„Искаме да запознаем дирек-
торите, а чрез тях – учите-
лите и учениците с възмож-
ностите, които предлага 
университет „Проф. д-р Асен 
Златаров“ за прием на сту-
денти в бакалавърска, магис-

търска степен и в степен 
професионален бакалавър. 
Сега започна приемът, вече 
подготвяме някои от курсо-
вете, които са свързани с из-
питите за медицинските 
специалности“, заяви проф. 
Бозов. Предвид това, че и в 
Айтос, както в повечето 
общини, има недостиг на ме-
дицински кадри, ректорът и 
зам. ректорът запознаха кме-
та и директорите с възмож-
ностите, които предлага 
университетът за обучение-
то на бъдещи лекари, мед. се-
стри, лекарски асистенти, 
акушерки и др. 

Бяха представени възмож-
ностите, които университе-
тът предлага и в другите 

факултети – по обществени 
науки, най-вече за бъдещи 
учители, икономисти, адми-
нистратори, за младите хора, 
които искат да се занимават 
с история, философия, фило-
логия, във факултетите по 
природни и технически науки, 
където се обучават бъдещи 
инженери в областта на ма-
шиностроенето, електротех-
никата, химическите науки, 
биотехнологии, компютърни 
системи, транспорт – висше-
то училище предлага пълната 
гама от актуални технически 
специалности. И за всички 
тези специалности приемът 
е без изпит, само по оценка от 
дипломите.

Представени бяха и нови 

специалности като киберси-
гурност, зелени технологии, 
специална педагогика, необхо-
дима за асистентите, които 
работят в социалната сфера 
на. Освен обучение, универси-
тетът предлага и курсове за 
квалификация и преквалифи-
кация. „Съвсем наскоро ре-
гистрирахме нашия Център 
за професионално обучение, в 
който отново стартираме 
програмата за обучение на 
парамедици. В първия курс 
парамедици, който завърши 
преди три години, имаше хора 
от община Айтос, включи-
телно един от първенците 
беше от Айтос. Това е изклю-
чително търсена специалност, 
завършилите намират много 

бърза реализация. С тези кур-
сове, само в рамките на една 
година, младите хора получа-
ват доста добри медицински 
знания и умения“, каза още 
проф. д-р Бозов.

Всеки млад човек сам може 
да избира къде и какво да след-
ва, но близостта на Бургаския 
държавен университет до 
община Айтос е от съществе-
но значение и за бюджета, и за 
родителите, тъй като децата 
им ще бъдат близо до тях. 
Висшето училище предлага 
обучение в 143 бакалавърски и 
магистърски специалности в 
18 професионални направления. 
Университетът предлага и 
магистратури в почти всички 
сфери от стопанския живот 

– по икономика, банково дело, 
по инженерните специалности. 
Представена беше и една нова 
магистратура, интересна за 
медицинските сестри – Упра-
вление на здравни грижи, с 
която те могат да стават 
старши медсестри.

Средните училища в Айтос 
имат профилирани паралелки 
по природни науки, предпола-
га се, че учениците имат ин-
терес към специалностите, 
които предлага университетът. 
Проф. Бозов, проф. Турмано-
ва и директорите бяха едино-
душни, че учениците трябва 
отрано, а не в последния 
гимназиален клас, да се запоз-
наят с възможностите на 
най-близкия до Айтос държа-
вен университет. Стана ясно 
още, че университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“, МУ – Бур-
гас е единственият държавен 
университет в Югоизточна 
България, който разполага с 
пет учебни корпуса, спортна 
база, с три студентски обще-
жития, стол, поща, център 
за медицинско обслужване. 
Обсъдени бяха и различни 
форми на сътрудничество, 
информираност и съвместни 
проекти, за които ръковод-
ствата на училищата и мла-
дите хора, могат да разчитат 
на подкрепата и съдействието 
на Община Айтос.

НП
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Ректорът проф. д-р Христо Бозов и зам.-ректорът проф. д-р Севдалина Турманова 
на работна среща с кмета Васил Едрев и директорите на средните училища

Университет „Проф. д-р Асен Златаров“ 
представи в Айтос нови възможности за 
добро образование и търсени специалности

Всички, които го познават 
казват, че той не се нуждае 
от помощ, за да успее. За-
щото знае как сам да се 
справя с предизвикател-
ствата. Успешен в карие-
рата и в личния живот. И 
скромен. Извън кръга от 
роднини, близки, приятели, 
учители, не са много тези, 
които знаят как един от 
най-успешните айтозлии, 
капитан Руси Кърмаджиев, 
следва мечтата си и се ди-
пломира като отличник на 

факултет „Авиационен“ от 
140-ия випуск на Национал-
ния военен университет. 

И добре, че беше Военни-
ят телевизионен канал, от 
който научихме, че кап. 
Кърмаджиев завършва спе-
циализация „Летец-пилот“ 
през 2018 година. И че нес-
лучайно е герой от пореди-
цата на ВТК, която разказ-
в а  з а  п ъ р в е н ц и т е  и 
отличниците на випуските 
на военните училища у нас 
– за техния професионален 

избор и кариерно развитие.
Днес кап. Руси Кърмаджи-

ев живее в Пловдив, и е част 
от летателния състав в 
24-та авиационна база – 
Крумово като командир на 
екипаж на вертолет Ми-17. 

В Айтос потърсихме 
майката му – Светла Кър-
маджиева – преподавател в 
СУ „Никола Йонков Вапца-
ров“, която любезно прие 
поканата да поговорим за 
момчето от Айтос, което 
днес е пилот от Български-

те военновъздушни сили.
„Детството му е в Айтос. 

Живеехме на ул. „Цар Асен“, 
ходеше в детска градина 
„Здравец“. Като начален 
учител зная колко е важен 
първият учител в живота. 
Затова избрахме г-жа Ди-
митрина Алексиева и на-
чално училище „Св. св. 
Кирил и Методий“, което 
беше на педя от нас“, раз-
казва Светла.

За силата да полетиш – кап. Руси Кърмаджиев, отличникът 
на факултет „Авиационен“ от 140-я випуск на НВУ

Проф. Бозов, проф. Турманова с кмета Васил Едрев и директорите на 
двете средни училища в Айтос

В разговор за образованието и медицинските кадри в община Айтос
ФОТО: НП
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Община Айтос под-
писа Допълнително 
споразумение №1 към 

Договор №BG05SFPR002-
2.001-0097-C01, на основание 
чл. 3.49 от Администра-
тивен договор, с което 
стойността на безвъз-
мездната финансова помощ 
по Програма „Развитие 
на човешките ресурси“ 
2021-2027,  процедура 
BG05SFPR002-2.001 „Грижа в 
дома“ за изпълнение на про-
ект BG05SFPR002-2.001-0097 
„Грижа в дома в община 
Айтос“ от 636 476,66 лв. 
се увеличава на 795 595,83 
лв. и срокът /периодът 
за изпълнение на проекта 
се удължава от 13 месеца 
на 16 месеца. Така изпъл-
нението на проектните 
дейности ще продължи 
до 16.05.2024 г.

Това ще даде възмож-

ност на всичките 118 
потребители по проекта 
да продължат ползването 
на интегрираните здрав-
но-социални услуги с още 
три месеца. 

За изминалия първи етап 
от проекта от интегри-
раните здравно-социални 
услуги са се възползвали 
общо 151 потребители от 
община Айтос. От тях 
107 са самотно живеещи 
лица. 53 потребители са 
лица с увреждания а 98 
са лица над 65-годишна 
възраст в невъзможност 
за самообслужване. 

Екипът, пряко ангажи-
ран с предоставянето на 
интегрираните здравно-
социални услуги по проекта 
за изминалия период е 61 
лица и включва следните 
длъжности: социални ра-
ботници, психолози, меди-

цински сестри, диспечер, 
рехабилитатор, шофьор, 
фризьор и домашни са-
нитари.

Съгласно Методика за 
извършване на потреб-
ностите от подкрепа по 
проект „Грижа в дома в 
община Айтос“ се дава 
възможност на всички 
граждани от община Айтос, 
които имат желание и по-
требност от ползването 
на мобилните интегрирани 
здравно-социални услуги да 
продължават да подават 
документи до 30.04.2024 
г. в сградата на Общин-
ски център за социални и 
здравни услуги, с адрес: гр. 
Айтос, ул. „В. Левски“ №5, 
всеки работен ден от 8,30 
до 12,00 часа и от 12,30 до 
17,00 часа. За допълнителна 
информация тел. 0558/2-
56-30, или по електронна 

поща с адрес: ocszu@mbox.
contact.bg. Формуляри на 
необходимите документи 
са достъпни и на официал-
ната интернет страница 
на община Айтос: http://
aytos.bg.

Интегрираните здравно-
социални услуги представля-

ват почасово предоставяне 
на дейности в подкрепа на 
личната помощ, подкрепа 
в битовото обслужване, 
подкрепа на социалното 
включване и други дей-
ности. Ползвателите 
имат възможността да 
получават подкрепа и от 

здравни грижи и профилак-
тика на социално значими 
заболявания, психологическо 
консултиране, рехабилита-
ционни дейности, доставка 
на храна и продукти от 
първа необходимост до 
дома на потребителя и 
услуги от фризьор. 

Още три месеца 118 граждани ще ползват интегрирани здравно-социални услуги

НА ВНИМАНИЕТО НА ПОТРЕБИТЕЛИТЕ ПО ПРОЕКТ „ГРИЖА В ДОМА В ОБЩИНА АЙТОС“ И ГРАЖДАНИТЕ НА ОБЩИНА АЙТОС

Удължиха срока на дейностите  
по проект „Грижа в дома”

Общински 
център за 
социални и 
здравни услуги 
– град Айтос
ФОТО: НП

ВАСИЛКА КРЪСТЕВА

Дъхав месец е април. 
Топъл, нежен, предизвика-
телен. Късам ревниво 
росни стръкове аленобузи 
лалета, жълтооки теме-
нуги и модър зюмбюл и 
люляк. Ще сбера огромен 
букет, та ръцете ми да не 
могат да го обгърнат. 
Празничен букет за тебе, 
приятелю. 14 април е да-
тата, която не забравям. 
Е, вестнико, не си жена 
кокетка да си криеш годи-
ните. Пък и 100 години са 
достолепна възраст, по-
четна и мъдра. Що са го-
дини занапред, твои са, 
„Народен приятел“.

Стой, спри. Нека сега с 
теб заедно помълчим и 
сторим нисък поклон пред 
твоя отец създател, бай 
Никола Божилов – Нибо. 
Да прелеем по стар ,хрис-
тиянски обичай гроба му 
с айтоско мускатово вино. 
Несретникът, приживе с 
него убиваше понякога 
горчилката, дето ти при-
сядаше в гърлото от жи-
тейски и политически 
неволи. Човешка мъка, 
радост и надежда – ту 
нагоре, ту надолу – люлка 
доживот.

И аз бях част от вест-
никарския делник, девет 
пролети. Дни ли бяха, нощи 
ли? Търсих, съпреживявах 

истории и траках на пи-
шещата машина, върху 
белия лист. За сътворено-
то мислех, а бай Никола 
сякаш стоеше до мен. Ти-
хичко се раздумвахме, аз все 
го питах , разпитвах.. 
После думи редях, но мно-
го ме беше срам, ако при-
турях някоя неистинска и 
лъжлива. Знаех си, че той 
се сърди на такива работи. 
А в моето време розовото 
се диплеше на талази, като 
вълни в океан. Знаех си и 
другото, когато трябва 
като с брадва да скастря 
лошотията и неправдата, 
той ще ме потупа по ра-
мото с неговото: „ашколс-
ун, моето момиче“.

Само едно нещо не посмях 
да те питам, бай Никола. 
Не се ли сърдеше на тия 
твои съвременници, които 
не те пожалиха, та те 
пратиха в старчески дом, 
окаян, окъсан, самотен, 
забравен, но горд. Винаги с 
книга в ръцете. До сетния 
ти ден. После костите не 
можахме да открием, та 
само с пръст поръсихме 
новия ти , вечен дом, в 
родния Айтос .

Взирам се сега в лика ти 
на старата семейна сним-
ка. С широкополата черна 
шапка, с дългото овехтяло 
и протрито палто, про-
виснало край поприведено-
то рамо. Тъжно пращат 

лъчи очите ти, но пак кураж 
ми дават. Напук на всичко, 
горе главата. Нали така, 
бай Никола ?

Вестници нови... Измък-
ваме с тебе поредния брой 
– ти от прокъсания си джоб, 
там край кафенето с двата 
бряста, аз от дамската си 
чанта. Вестници нови… 
Стари времена – метежни, 
кървави, арестувани, не-
предвидими. Нови времена 
– властлакомеещи, зависи-
ми, независими, компютър-
но вманиачени, тревожно 
немирни, лудост… И живот, 
който пак си тече мирен и 
щедър. Като река Айтоска 
пълноводна, след дъжд оби-
лен.

Вестници нови, вестни-
ци стари…

Прощавай „Народен 

приятел“, празник идва, 
юбилеен, а мислите ми на 
другаде бягат. На рожден 
ден трябва да е весело. 
Хора четящи, вестник 
лесно се не ражда. И се оби-
ча като чакана рожба.

Бягат годините. Менят 
се сезоните, менят се ре-
дакторите. Всеки по пътя 
си. Вестникът остава.

Какво да ти подаря, 
приятелю на народа, с бу-
кета цветен?

Една въздишка по отми-
налото време, сълза за ре-
дакторите, които ги няма 
сред нас, и една любов в 
сърцето. Заради шумоле-
нето на страниците, за 
мириса на печатарско 
мастило и орисията да 
нижем гердан от думи. 
Бяла магия.

100 ГОДИНИ „НАРОДЕН ПРИЯТЕЛ“

Цветни просъници

Никола Божилов 
(вляво) 

с приятел
ФОТО: АРХИВ НП

ОБЩИНСКИ ЛИТЕРАТУРЕН КОНКУРС
100 ГОДИНИ ВЕСТНИК „НАРОДЕН ПРИЯТЕЛ“
ТЕМА: „АЙТОС В ПАМЕТТА НА ПИСАНОТО СЛОВО“

Организатор на конкурса е Община Айтос
Условия за участие:
1. Литературен жанр: 
• поезия 
• есе 
къс разказ
2. Размер на творбата: до 2 (две) машинописни 
страници.
3. В конкурса могат да се включат ученици от 
община Айтос в две възрастови групи: 
• V-VІІ клас 
• VІІІ-ХІІ клас
4. Срок за изпращане на творбите: до 17.00 часа на 
12.04.2024 г., само на хартиен носител, в запечатан  
плик, на адрес: Град Айтос, 8500, ул. „Цар Освободи-
тел“ №3, Вестник „Народен приятел“ – ЗА КОНКУРСА!
5. Конкурсът е явен. Необходима информация за 
участника: 
• име, презиме, фамилия
• дата на раждане 
• точен адрес/електронна поща, телефонен номер/ 
• училище и клас
6. Наградният фонд е осигурен от Община Айтос. 
Компетентно жури ще оценява творбите и ще 
определи класирането.
7. Отличените творби ще бъдат публикувани. 
8. За контакти: katerinakatq777@gmail.com 
тел. 0558/2 35 27
9. Творби, неотговарящи на условията, няма да 
бъдат разглеждани.

Имаме вестник на един век!                   ФОТО: НП



През месец ноември Общи-
на Айтос започна изпъл-
нението по проект 

„Предоставяне на услуги за 
по-добро бъдеще на децата в 
община Айтос“ след подписан 
договор BG05SFPR002-2.003-
0 1 4 4 - C 0 1  п о  п р о ц е д у р а 
BG05SFPR002-2.003 „Бъдеще за 
децата“ финансирана от Ев-
ропейски социален фонд плюс, 
програма „Развитие на човеш-
ките ресурси 2021-2027“, със 
срок за изпълнение 28 месеца. 

Дейностите по проекта са 
насочени към уязвими семейства 
и деца в община Айтос, като 
основните цели са да се осигу-
рят предпоставки за повиша-
ване на детското благосъстоя-
ние в община Айтос като се 
развият комплексни подкрепя-
щи услуги за закрила на децата, 
подкрепа на семействата, ка-
чествено образование и здра-
веопазване и достъп до целия 
спектър услуги. Това ще се 
постигне чрез координирано и 
своевременно взаимодействие 
на мултидисциплинарни екипи 
и специалисти от здравната, 
социалната и образователната 
система на местно ниво. Ко-
ординираните усилия ще 
спомогнат за ранното иден-
тифициране на деца в риск, 
които ще бъдат насочени 
своевременно към подкрепа в 
общността. Конкретните 
специфични цели на проекта 
са община Айтос да развие и 
предлага: 

1. Услуги за ранно детско 
развитие

Като част от тази услуга 
ще се работи за предоставяне 
на семейни консултации за 
ранна детска интервенция и 
откриване и предоставяне на 
подкрепа на повече на брой 
деца, които са застрашени или 
страдат от затруднения в 
развитието и увреждания, в 
общности в неравностойно 
положение, както и за прила-

гане на основани на данни и 
насочени към семейството 
практики. Екипът ще предос-
тавя услугата и като мобилна 
на терен в естествената 
среда на децата и ще оказват 
подкрепа на семействата за 
интегриране на дейности, 
които способстват за усъвър-
шенстване на функционални-
те умения на децата в тяхно-
то ежедневие в семейството.

2. Патронажна грижа за 
деца от 0 до 3 г.

Работата ще бъде органи-
зирана на място в Комплекса и 
чрез регулярни домашни посе-
щения. В домашна среда ще 
бъдат реализирани посещения 
в семейства с деца до 3-годиш-
на възраст и бременни жени, 
със специален акцент върху 
семействата в уязвимо поло-
жение на територията на 
общината. На родителите ще 
бъде предоставено индивиду-
ализирано консултиране, об-
разование и информация във 
връзка със здравословното 
поведение и достъпа до здрав-
ни услуги, правилното хранене 
и кърмене, здравословния начин 
на живот, безопасността на 
децата, отговорното полагане 
на грижи и стимулирането на 
детското развитие, в зависи-
мост от нуждите на детето 
и семейството. Подкрепата 
ще бъде индивидуализирана и 
съобразена с конкретните 
потребности на семействата 
и децата, и ще осигури достъп 
на семействата и децата в 
уязвимо положение и семей-
ствата на деца с увреждания 
до други услуги в общността 
(социални, образователни и 
здравни). Услугата за патро-
нажна грижа ще осигури про-
веждане на скрининг за откри-

ване на забавяне в развитието 
и наблюдение на детското 
развитие, своевременно уста-
новяване на деца в риск от 
затруднения в развитието и 
увреждания, и насочване и 
предоставяне на подкрепа на 
семействата за достъп до 
услуги за ранна детска интер-
венция.

3. Предоставяне на преван-
тивни и подкрепящи услуги в 
общността за деца и младежи 
до завършването на средно 
образование. Ще бъде надграден 
опита по Пилотен проект за 
Европейската гаранция за де-
тето на Уницеф, компонент 
3. Екипът ще предоставя ин-
тегрирана и всеобхватна на-
сочена към детето и семей-
ството подкрепа на трудни 
за обхващане деца и семейства. 
Подкрепата ще включва пре-
доставяне на информация, 
консултиране, насочване към 
услуги, мерки за предотвратя-
ване на отпадането от учили-
ще, улесняване на достъпа до 
здравни, образователни и со-
циални услуги и помощи.

4. Предоставяне на обучения 
и супервизия на служители, 
които предоставят гореиз-
броените услуги за период от 
24 месеца на доставчиците на 
социални услуги, във връзка с 
услугите за ранно детско раз-
витие, превенция, ранна ин-
тервенция на уврежданията 
за деца, интегриран подход и 
комплексност на подкрепата. 
Супервизията и обученията 
имат за цел да се изграждат и 
актуализират знанията и 
уменията на мултидисципли-
нарния екип за работа с целе-
вата група, постигане на вза-
имодействие между членовете 
на екипа, запознаване с нови 

технологии, методи и инстру-
менти.

Друга цел, която е заложена 
за изпълнение е „Насърчаване 
на социално-икономическата 
интеграция на маргинализи-
раните общности като ро-
мите“. По-конкретно екипът, 
ангажиран с изпълнението на 
тази цел, ще се занимава с 
организиране и провеждане на 
специализирани информацион-
ни кампании сред целевите 
групи на общината, с цел по-
пуляризиране и информираност 
сред широките целеви групи 
по въпросите и темите за 
здравната профилактика и 
превенция, информираност 
по различни здравни теми, 
информираност за имуниза-
ционен календар, програми за 
превенция на ранни бракове и 
раждания, семейно планиране 
и други според идентифици-
раните нужди. Програмите 
ще бъдат изпълнявани чрез 
провеждане на регулярни сре-
щи за консултации и работа 
с целевата група. Предвижда 
се екипът да провежда минимум 
по една консултация в месеца 
или не по-малко от 20 консул-
тации за периода на изпълнение 
на проекта.

Чрез изпълнението на про-
екта ще бъдат разработени и 
предоставяни насочени към 
децата и семействата специ-
фични подкрепящи услуги, 
включително и мобилни таки-
ва за превенция и подкрепа за 
деца от семейства в уязвимо 
положение в община Айтос, 
както и ще бъдат надградени 
постиженията и резултатите 
постигнати вече от община 
Айтос в работата по предход-
ни проекти – „Интегрирани 
услуги за ранно детско развитие 

на деца до 7 години и техните 
семейства от община Айтос“ 
и Компонент 3 „Предоставяне 
на висококачествени услуги за 
приобщаващо предучилищно 
образование за деца с уврежда-
ния и деца с обучителни труд-
ности „Европейска гаранция за 
детето“ на Уницеф.

Предоставянето на услу-
гите ще бъде организирано в 
помещенията на Комплекса за 

социални услуги за деца от 0 
до 7 години и техните семей-
ства и прилежащите към него 
детска ясла и целодневна 
детска група с администра-
тивен адрес гр. Айтос, ул. 
„Лиляна Димитрова“ №12. 
Освен в тази сграда, услугите 
ще бъдат предоставяни и 
мобилно в общността и по 
домовете на семействата - 
потребители. 

Общински проект предоставя специфични 
подкрепящи услуги за децата и семействата

III15 – 21 МАРТ 2024

ПГСС „Златна нива“, гр. Айтос 
обявява

Процедура за набиране на оферти
ПГСС „Златна нива“, гр. Айтос обявява процедура за събиране 

на оферти за закупуване на канцеларски материали за 
дейностите по Проект „Успех за теб“  

за учебната 2023/2024 г. Списък с необходимите материали и 
консумативи ще намерите на сайта на училището http://www.

pgss-aitos.org/. 

Офертите за закупуване на канцеларски 
материали се изпращат в срок до 16.00 часа 

на 26.03.2024 г. на имейла на училището 
info-200114@edu.mon.bg.

О Б Я В А

Професионална гимназия по селско стопанство 
„Златна нива” гр.Айтос обявява свободно работно 
място за 1 щатна бройка Завеждащ административна 
служба по чл.68 ал.1 т.3 от КТ. 

Кандидатите трябва да имат средно образование.
Необходими документи:
1. Заявление до директора (свободен текст) със 

задължително записани адрес и телефон на кандидата 
2. Професионална автобиография /СV
3. Трудова книжка /копие/ или препис-извлечение 

на трудовия стаж
4. Диплома за завършено образование /копие и 

оригинал за сверка/
5. Допълнителна квалификация – компютърна гра-

мотност
6. Декларация по чл.215, ал.1 от ЗПУО – саморъчно 

написана

7. Документ за самоличност – за сверка

Документи при сключване на Трудов договор
1.Медицинско за работа
2.Свидетелство за съдимост
3.Документи по Наредба №4/24.10.2016г., доказ-

ващи отсъствието на заболявания и отклонения, които 
застрашават живота и здравето на учениците – Удос-
товерение от Диспансер за психично здраве, че лицето 
не се води на диспансерен отчет за психично заболя-
ване; 

4.документ от СБАЛПФЗ, че лицето не страда от 
белодробна туберкулоза с бацилоотделяне

5.Трудова книжка/оригинал 

Документи се подават при Завеждащ администра-
тивна служба на училището в срок до 29.03.2024г. 
включително.

Мястото е свободно от 01.04.2024г.
Телефон за справки: 0888/206682

Професионална гимназия по селско стопанство „Златна нива“, град Айтос

Професионална гимназия по селско стопанство „Златна нива“, град Айтос Професионална гимназия по селско стопанство „Златна нива“, град Айтос
О Б Я В А

Професионална гимназия по селско стопанство 
„Златна нива” гр. Айтос обявява свободно работно 
място за 1 щатна бройка Механик по чл.67 ал.1 т.1 във 
връзка с чл.70 ал.1 от КТ

Кандидатите трябва да имат средно образование.
Необходими документи:
1. Заявление до директора (свободен текст) със за-

дължително записани адрес и телефон на кандидата 
2. Професионална автобиография /СV
3. Трудова книжка (копие) или препис-извлечение на 

трудовия стаж
4. Диплома за завършено образование (копие и 

оригинал за сверка)
5. Документ, удостоверяващ правоспособност за 

механик
6. Декларация по чл.215, ал.1 от ЗПУО – саморъчно 

написана

7. Документ за самоличност – за сверка

Документи при сключване на Трудов договор
1.Медицинско за работа
2.Свидетелство за съдимост
3.Документи по Наредба №4/24.10.2016г., доказващи 

отсъствието на заболявания и отклонения, които застра-
шават живота и здравето на учениците – Удостоверение 
от Диспансер за психично здраве, че лицето не се води 
на диспансерен отчет за психично заболяване; 

4.Документ от СБАЛПФЗ, че лицето не страда от бе-
лодробна туберкулоза с бацилоотделяне

5.Трудова книжка/оригинал 

Документи се подават при Завеждащ административ-
на служба на училището в срок до 25.03.2024 г. вклю-
чително.

Мястото е свободно от 26.03.2024г.
Телефон за справки: 0888/206682

О Б Я В А

Професионална гимназия по селско стопанство 
„Златна нива” гр.Айтос обявява свободно работно 
място за 1 щатна бройка Учител по български език 
и литература и руски език по чл.67 ал.1 т.1 във 
връзка с чл.70 ал.1 от КТ

– Кандидатите трябва да имат висше образо-
вание, степен бакалавър или магистър както 
следва:

– професионално направление „филология”, 
„филология, педагогика на обучението по ….. ”, 
„педагогика на обучението по ….. ” 

– специалност „българска фиология”, всички 
специалности, включващи български език и лите-
ратура и руски език 

– професионална квалификация „учител по 
български език и литература“, „филолог, учител 

по...”, „филолог, преводач, учител по чужд език” 
и „педагог, учител по чужд език”

Необходими документи:
1.Заявление до директора (свободен текст) със 

задължително записан адрес и телефон на кандидата
2. Професионална автобиография /СV
3. Копие от документи, удостоверяващи завър-

шена степен и специалност във висшето образо-
вание и придобита квалификация

4.Трудова книжка, препис-извлечение или друг 
документ, удостоверяващ продължителността на 
професионалния опит

5. Документи за научно звание или научна 
степен за професионално-квалификационна степен, 
ако кандидатът притежава такива

6. Декларация по чл.215, ал.1 от ЗПУО – СА-
МОРЪЧНО НАПИСАНА

7. Документ за самоличност – за сверка

Документи при сключване на Трудов договор
1.Медицинско за работа
2.Свидетелство за съдимост
3.Документи по Наредба №4/24.10.2016г., 

доказващи отсъствието на заболявания и откло-
нения, които застрашават живота и здравето на 
учениците – Удостоверение от Диспансер за 
психично здраве, че лицето не се води на диспан-
серен отчет за психично заболяване;

4.Документ от СБАЛПФЗ, че лицето не страда 
от белодробна туберкулоза с бацилоотделяне

5.Трудова книжка/оригинал 

Документи се подават при Завеждащ админи-
стративна служба на училището в срок до 25.03.2024г. 
включително.

Мястото е свободно от 26.03.2024г.
Телефон за справки: 0888/206682

Комплекс за со-
циални услуги 

за деца от 0 до 
7 години – гр. 

Айтос

Добри условия 
за дейностите 
по проекта

Помещението 
за семейни 

консултации
ФОТО: НП



За силата да полетиш
15 – 21 МАРТ 2024IV

 Разказваме ви за момчето от Айтос, което днес е пилот от Българските военновъздушни сили

Природно надарен с буден 
ум, такт и инициативност, 
от малък Руси е лидер в учи-
лищната общност. Лидер, на 
когото всички вярват и искат 
да приличат. Децата тичат 
след него и търсят приятел-
ството му – печели ги с добро 
сърце и готовността да пома-
га. Пълен отличник е и в СУ 
„Христо Ботев“, където се 
запалва по футбола. Първият 
му треньор е Георги Стаматов, 
а Руси отново е лидер – капитан 
на отбора, който представя 
България на международното 
футболно състезание във 
Франция – „Данониада“. И не 
само във футбола е успешен. 
Както сам по-късно ще каже: 
„За мен спортът е начин на 
живот“.

В разказа на Светла за дет-
ските и юношеските години 
на Руси личи огромната май-
чина любов и доверието към 
първородния син. „Комплексна 
личност е – успява във всичко, 
няма цел, която да си постави 
и да не постигне. И сега поня-
кога му казвам, че сълзите, 
които съм изплакала за него, 
винаги са били от гордост. Но 
не е бил и от кротките – ви-
наги е казвал това, което мисли“, 
казва щастливата майка. Като 
дете не вървял, а тичал, бил 
изключително енергичен. 
Обичлив и добър, много помагал 
когато се родила сестра му 
Жули, бил само на девет годи-
ни. 

След VІІ клас Руси кандидат-
ства в Математическата 
гимназия в Бургас, и с висок бал 
е приет в специалността 
„Информатика“ с английски 
език. Не пропуска национални 
състезания по математика, 
физика, информатика, англий-
ски. На майчините съвети да 
се насочи към една точна нау-
ка, Руси отговаря: „Искам да 
видя докъде мога да стигна“. 
„И досега, като се чуем по 
телефона и питам: „какво 
правиш“, казва ми: „решавам 
задачи“. Не за състезание, не 
за изява – не му трябва причи-
на, с лекота и за удоволствие 
да решава трудни задачи“, 
разказва още Светла.

За разлика от повечето 
пилоти, за които авиацията 
е детска мечта, Руси открива 
страстта си към летенето в 

юношеските години. „Докол-
кото си спомням това стана, 
когато за първи път успях да 

се докосна до историите, 
филмчетата, книгите за на-
шите славни герои от Българ-
ската военна авиация. Само-
жертвеността на Димитър 
Списаревски и на всички тези 
летци, които са бранели род-
ната земя, по някакъв начин 
породи у мене тази мечта, 
която днес, в момента изпъл-
нявам – да стана пилот от 
Българските военновъздушни 
сили“, признава кап. Кърма-
джиев пред ВТК. 

Всичките негови роднини 
са шокирани от избора, в рода 
си нямат военнослужещи, 
нито хора, свързани с авиаци-
ята. Но от самото начало го 
подкрепят и окуражават. 
„Когато навлязох в дълбините 
на тази професия, видях колко 
саможертвеност, колко дис-
циплина, колко физически и 
психически трябва да бъдеш 
подготвен, за да я изпълняваш, 
и това ме мотивира още по-
вече. И това беше единстве-
ното ми желание след като 
завърших средното си обучение. 
Това беше единственият 
университет, и единствената 
специалност, за която канди-
датствах. Доста усилия ми 
костваше, трябваше да се 
подготвя комплексно, имаше 
доста изпити“, признава днес 
айтозлията.

Усилията му са възнаграде-
ни, приет е в мечтаната 
специалност. Курсантските 
години за кап. Кърмаджиев днес 
са прекрасен спомен не само 
заради солидната теоретична 
подготовка и многото прак-
тически занятия. „Никога 
няма да забравя моменти като 
първите парашутни скокове, 
първите летателни стажове, 
първия момент, в който се 
докоснах до оръжие и стрелях 
с автомат. Имах възможност-
та с мой колега да отидем в 
Щатите за две седмици, в 
Американското военновъздуш-
но училище. Да се запознаем с 
курсанти като нас и да видим 
начина, по който те се обуча-
ват, начина, по който летят, 
подготвят се. Успяхме да из-
градим много силни връзки не 
само до ден днешен, но и за цял 
живот“, разказва кап. Кърма-
джиев. 

Предпочита колективните 
спортове, а курсантските 
години му помагат да си върне 
страстта към любимата игра. 
Спортът и отличните резул-
тати, които показва по време 
на обучението, правят Руси 
Кърмаджиев отличник на 
факултет „Авиационен“. 
„Малко се изненадах от тази 
титла, но истината е, че аз 
бях доста активен по време 
на обучението си. Едно, че 
занятията бяха много инте-
ресни, благодарение на препо-
давателите. Всички бяхме 
много мотивирани да научим 
абсолютно всичко за авиаци-
ята. Отделях доста време за 
спорт, за конференции и 
други мероприятия, бях деен 
и активен по време на цялото 
си обучение“, спомня си пило-
тът с айтоски корен.

За никого не е изненада, че 
Кърмаджиев е избран за „Пър-
венец на випуска“ на факултет 
„Авиационен“. А деня, в който 
завършва, пилотът никога 
няма да забрави. „Времето, в 
което ние вървяхме от Воен-
ното училище до центъра на 

града под строй, мина на един 
дъх. И няма да забравя никога 
лицата на родителите, род-
нините и близките, които 
бяха дошли на дипломирането 
ми. Никога няма да забравя 
изражението на лицата им – 
толкова много гордост и 
толкова много щастие“, спом-
ня си днес кап. Кърмаджиев.

Впечатлен от задачите, 
които изпълнява вертолетна-
та авиация за подпомагане на 
обществото в нужда като 
гасенето на пожари, авиоме-
дицинските евакуации, опера-
ции по търсене и спасяване, 
кап. Руси Кърмаджиев избира 
Авиобаза – Крумово.

След завършването започва 
обучение на учебен хеликоптер, 
в подготовка за реалните за-
дачи, които да изпълнява. 
„Несравнимо е чувството, 
когато се качиш в машината 
и изпълниш полета си. Във 
въздуха забравяш всички при-
теснения, свързани с личния 
си живот, с професионалната 
среда. И несравнимо е удовлет-
ворението, което получава 
пилотът след като изпълни 

задачата и слезе на земята. 
Преди две години ме прехвър-
лиха на по-голяма машина, 
която изпълнява реални опе-
рации, а от миналата година 
съм командир на екипаж на 
тази машина“, споделя капи-
танът. Реалните задачи, 
които изпълнява, са в помощ 
и подкрепа на Специалните 
сили. Другата интересна за-
дача, която изпълнява достой-
но и за първи път на 6 май 2023 
г., е участие в парада по случай 
Празника на Българската армия. 
„Управлявах машината, която 
носеше знамето. Ние открихме 
парада, като специално моята 
роля беше да изготвя разчети-
те, които са за точното 
време и място за минаване със 
знамето и откриването на 
парада. Скъп спомен за мен е, 
че семейството ми дойде на 
парада и всички бяха страшно 
горди. Особено синътми, който 
беше много щастлив и горд с 
мен, че точно татко му откри 
парада, минавайки със знамето“, 
казва още кап. Кърмаджиев. За 
него, професията на военно-
служещ олицетворява най- 
висшите нравствени идеали, 
а офицерите са героите на 
новото време. И с гордост 
показва емблемата на ескадри-
лата на Вертолетната авиа-
ционна ескадрила, на която 
пише: „Сила, Смелост, Устре-
меност“. Това е и мотивът, 
който днес ръководи кап. 
Кърмаджиев при изпълнението 
на всяка мисия и всяка задача 

във въздуха и на земята.
Работата в армията е 24 

часа. Имало е случаи, когато 
отсъства за по-дълго, или ра-
боти в късните часове. Про-
фесията на пилота е сред 
рисковите, има ги тревож-
ността и притеснението на 
най-близките. Затова, незави-
симо в какъв час се приземи, 
Руси изпраща „палче“ на майка 
си – вече съм на земята. „Страш-
но много съм благодарен на 
съпругата и на семейството 
си, които ме подкрепят във 
всеки един момент. Никога не 
съм почувствал упрек, когато 
се е налагало да изпълнявам 
задачи, които за тях са били 
по-стресиращи. Затова изпъл-
нявам молбата им, винаги да 
им се обаждам, че съм на земя-
та“. 

Кап. Руси Кърмаджиев е сред 
младите хора, които дълбоко 
и искрено уважават родите-
лите си, близките, семейство-
то. Те му отвръщат със също-
то и много се гордеят с него. 
Особено баща му – Жулиен 
Кърмаджиев, който дълго 
време е работил като готвач 
в Айтос. По-късно се захваща 
със строителство, та до днес.

С красивата си съпруга 
Кристина от Плевен се запоз-
нава, докато учи в Долна 
Митрополия. Имат прекрасно 
семейство и син на 4 години, 
който по думите на Руси, от 
няколко месеца вече е запален 
по авиацията. Малкият е 
щастлив и горд с професията 
на баща си, дори разказвал в 
детската градина преживява-
нията си на парада и как тате 
и минал със знамето. „По-важно 
е да го възпитам в ценности-
те и идеалите, в които вярвам, 
за да бъде синът ми достоен 
и добър човек когато порасне“, 
казва Кърмаджиев.

Животът дава шанс на 
смелите, на хора като кап. 
Руси Кърмаджиев, които имат 
мечти и остават верни на 
себе си, които откриват 
възможности там, където 
другите виждат само пробле-
ми. И преди всичко – работят 
много и със страхотно посто-
янство преследват целите си. 
Айтос се гордее с Вас, кап. 
Кърмаджиев!

НП

ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1

В ІV клас – букет за любимата  
г-жа Алексиева

Футболист в СУ „Христо 
Ботев“ – Айтос

Руси (първият вляво) в Пловдив, с родителите си и с любимата 
Кристина, с която все още не са подписали брачното свидетелство

В пилотската кабина     ФОТО: ВТК

Светла и Жу-
лиен Кърма-
джиеви с внука 
Светослав – на 
баба Светли
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Руси като капитан на айтоския отбор, който представя България на „Данониада“ 
във Франция
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Над 100 нови дървета  
ще бъдат засадени в Созопол

Созопол се представи на едно 
от най-големите туристически 

изложения в света

Над 100 нови дървета ще 
бъдат засети в Созопол, 
съобщи зам.-директорът 

на „Общински гори и озеленя-
ване“ инж. Мирослав Киров. Той, 
заедно с кмета на общината 
Тихомир Янакиев, направиха 
инспекция на зелените площи в 
общинския център.  

В момента се извършва са-
нитарна сеч в целия град. Под-
рязват се клони както в парка, 
така и по улиците на Созопол. 
Това се прави за безопасността 
на хората, тъй като при по-
силни ветрове има опасност 
от счупване. „Дълги години не 
е била правена санитарна сеч в 
града и много дървета са болни 
или изгнили“, каза инж. Киров.      

Високите клони се режат с 
вишка. Целият немасивен ма-
териал ще бъде превърнат в 
мулч за другите растения.

На терена, където ще бъде 
изградена новата автогара, е 
изсечено едно дърво и храсти. 
Там ще започнат археологиче-
ските разкопки, поискани от 
НИНКН преди строежа.  

„Има много дървета, които 
с в лошо фитосанитарно със-
тояние. Те са опасни и трябва 
да се премахват“, каза инж. 
Киров. Той показа хралупите на 
дървета, които се пълнят с 
вода при дъжд, която след това 

разрушава дървото отвътре, 
като се разширява или свива, в 
зависимост от температури-
те. 

Издатините по стволовете 
на дърветата са ракови образу-
вания, уточни озеленителят. 

Кметът и отговарящият за 
озеленяването и дърветата в 
Созопол инспектираха и дърво-
то, което привлече вниманието 
на граждани, тъй като около 
него има плътно поставени 
плочки. Оказа се, че дървото е 
мъртво от около 15 години. 

„Дървото е било бетонирано 
преди много години. Оставили 
сме го там, защото възрастни-
те жени връзват лятото въ-
женца до съседното дърво и 
продават карета, плетени на 
една кука, и сладко от смокини. 
Не сме го премахнали заради тях, 
вече има сантиментална стой-
ност. Но сега ще се наложи да 
го извадим, за да засадим нови 
дръвчета“, уточни кметът 
Тихомир Янакиев. 

Около 100 нови дръвчета и 
много декоративни храсти ще 
бъдат засадени през пролетта 
в Созопол. Те са много повече 
от тези, които ще бъдат пре-
махнати, защото са изгнили и 
опасни. Кметът и инж. Киров 
обсъдиха и възстановяването 
на малко паркче в най-северната 

част на града, което старите 
созополчани помнят като „Го-
ричката“ и което е било люби-
мо място за игра на децата. 
Сега там отново ще бъдат 
засети дървета, храсти и цветя 
и ще се превърне в романтична 
спирка на туристите с гледка 
към островите Св. Иван и Св. 
Петър. Ще се използват видове, 
устойчиви на климата, тъй 
като това място е открито 
откъм морето и северните 
ветрове.   

От 2022 г. в Созопол са заса-
дени над 200 дървета и много 
различни видове храсти, също 
съобразени с градската среда. 

Изискванията на съвременния 
човек, живеещ в урбанизирани 
територии, са да има много 
зеленина в обществените прос-
транства. „Общински гори и 
озеленяване“ Созопол използват 
най-новите и модерни тенден-
ции в градското насищане с 
растения, подходящи за усло-
вията на морски град като 
Созопол.   

Тихомир Янакиев и Мирослав 
Киров инспектираха и гробищ-
ния парк. Той беше основно 
почистен и сега гражданите на 
Созопол още на Задушница 
усетиха разликата и много по-
удобно почетоха своите почи-
нали близки.  

След изключително успеш-
ните участия на община 
Созопол в туристическите 
изложения в Мюнхен и Берлин, 
сега Созопол показва своите 
уникални съкровища – кул-
тура, природа, археология, 
архитектура, плажове и на 
изложението ВАКАНЦИЯ&СПА 
Експо, което се провежда от 
13 до 15 март в Интер Експо 
Център в София. 

На ВАКАНЦИЯ&СПА 
Експо участват компании 
от Европа, Азия и Африка. 
Директните изложители 
надхвърлят 200. Щандове 
разгръщат фирми от Бълга-
рия, Мадагаскар, Великобри-
тания, Турция, Китай, Гърция, 
Сърбия, Индия, Монголия, 
Мавриций, Малдиви, Дубай, 
Финландия.

Наличието на компании 
от различни точки на света 
създава условия за развитие 
на бизнеса национално, реги-
онално и на глобално ниво.

В Интер Експо Център 
присъстващите се срещат с 
представители на различни-
те сегменти в туризма – 
национални и регионални 
бордове по туризъм, бран-

шови организации, туропе-
ратори и агенции, експерти, 
собственици, мениджъри на 
хотели, SPA и уелнес центро-
ве, бизнеси в голф, винения, 
кулинарния и младежкия 
туризъм, производители и 
доставчици на хотелско, спа 
и фитнес оборудване.

Созопол показва уникал-
ните сладкиши „Дамга“, чи-
ято рецепта и начин на 
приготвяне се пази в тайна 
и се предава само от майка на 
дъщеря, невероятната соле-
на риба на местните майсто-
ри и, разбира се, прочутото 
созополско сладко от зелени 
смокини.  

ВАКАНЦИЯ&СПА Експо 
2024 се провежда с подкрепа-
та на Министерството на 
туризма на Република Бълга-

рия. Република Мадагаскар е 
държава-партньор, а за таз-
годишното изложение ще 
пристигне делегация, водена 
от министъра на туризма 
Joel Randriamandranto.

Наградите  
„Бранд на България“
Очаквано събитие от 

програмата на ВАКАНЦИЯ&СПА 
Експо са националните на-
гради „Бранд на България 2023“. 
Днес те ще отличат компа-
ниите, създали устойчив 
бранд и допринесли за цялост-
ното развитие на бизнес 
средата в България. Органи-
затор е екипът на предаване 
„Брандовете на България“ по 
ТВ1, генерален партньор е 
Интер Експо Център.

Созопол показва уникалните 
си съкровища и в София 
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След изложението в 
Мюнхен, Германия, 
Община Созопол 

представи природните 
дадености и културното 
ни наследство на едно от 
най-значимите междуна-
родни туристически фо-
руми. 

Изложението IТВ Berlin 
е основано през 1966 г. и се 
провежда ежегодно в сто-
лицата на Германия, като 
събира оператори от целия 
свят. На тазгодишното 
издание, което се състоя 
от 5 до 7 март, се предста-
виха 10 000 изложители от 
всички континенти, а 
броят на посетители над-
хвърли 160 000.

Престижната турис-
тическа платформа беше 
открита от кмета на 
Берлин и отразена от мно-
го местни и международни 
медии.

Тазгодишният гост-
домакин беше Оман. По 

време на официалното 
откриване министърът на 
културата и туризма 
Салим бин Мохамед ал 
Махруги подчерта важ-
ността на автентичните 
градове, както и съхраня-
ването на природните 
ресурси и екосистемата.

Извън официалните 
речи Оман се представи с 
впечатляващо шоу, в кое-
то показа естествената 
красота на държавата и 
местния фолклор, съвмест-
но с Кралската Оманска 
филхармония. 

Основният фокус на из-
ложението ITB Берлин беше 
създаване на бизнес контак-
ти, тъй като е предназна-
чено основно за професио-
налисти в сектора.

Освен всички водещи 
туроператори, на изложе-
нието се презентираха 
най-новите дигитални 
системи за резервации в 
сферата на хотелиерство-

то и транспорта. 
Във всяко хале се провеж-

даха различни дискусионни 
панели и презентации на 
иновациите в бранша, 
устойчиви практики, мар-
кетингови стратегии от 
лидерите в индустрията.

Щандът на България е 
организиран от Министер-
ство на туризма и бе от-
крит от министър Зарица 
Динкова и посланика ни в 
Германия – Н.Пр. Григор 
Порожанов.

Българският щанд беше 
разположен на площ от 500 
кв. м и е позициониран в 
хале заедно с Турция и Ки-
пър. Участие на него взеха 
35 туристически фирми и 
9 Общински администрации. 
Българското Черноморие 
беше представено от об-
щините Созопол, Варна и 
Поморие.

Основен акцент на щан-
да беше българската роза и 
всички желаещи получиха 

розова вода и други типич-
ни за страната сувенири.

Проведените срещи 
показват, че това, което 
привлича немския турист 
да посети крайбрежието 
ни, са основно широките 
пясъчни ивици и интерес 
към опознаване на малко 
популярната за тях ту-
ристическа дестинация, 

а много малка част от тях 
са запознати с богатото 
ни културно наследство. 
Проблем, който срещат 
немските туроператори 
при организиране на посе-
щения по Южното Чер-
номорие е непостоянство 
в качеството на предла-
гания продукт, транспор-
тът и недостатъчно 

добрия имидж на страна-
та ни. 

Представителите на 
Общинска администрация 
проведоха срещи, на които 
договаря промотирането 
на Созопол в туристиче-
ските каталози на опера-
торите, както и реклама-
та в популярни печатни и 
онлайн медии.

Премиерата на филма за 
гръцкия художник, роден в 
Созопол „Йоргос Гунаропулос 
от Созопол“ се състоя в кино 
„Влайкова“ в София. Прожек-
цията се излъчи под патро-
нажа на Гръцкото посолство 
в София Марио Либеропулос 
и със съдействието на Общи-
на Созопол. 

Организатор на събитие-
то беше Елисавета Станче-
ва – режисьор на филма и 
автор на биографичната 
книга за художника. Залата 
беше препълнена в очакване 
на документалния филм за 
твореца, запазил в спомените 
си образите на морето и 
скалите на древния град.

На емоционалната среща 
присъстваха продуцентът 
на филма – Ясен Харалампиев, 
авторът на градската скулп-
тура на Гунаро – Митко 
Гълъбов, посланикът на Гърция, 
главният архитект на об-

щина Созопол – Радост Ге-
оргиева, историкът от Со-
зопол професор Щерионов, 
както и много созополчани и 
приятели на Созопол. 

Вечерта започна с поздра-
вителна реч на посланика 
Либеропулос, който изказа 
искрени благодарности на 
инициаторите на целия 
проект, а именно на Радост 

Георгиева, Димитър Георгиев, 
Петър Караманов и целия 
екип, помогнал за създаването 
на изложбата, книгата и 
документалния филм. 

Специални благодарности 
той изрази и към дарителите 
на художествените творби 
– Мария и Деспина Гунаропу-
лос. Главният архитект на 
общината поясни, че този 

проект изразява истинския 
смисъл за опазване на култур-
ното ни наследство и се на-
дява и на други подобни 
проекти в бъдеще. 

Късометражната творба 
е получила вече няколко меж-
дународни награди, а през 
пролетта на 2024 ще бъде 
предтставен в музея на ху-
дожника в град Атина.

„Български пощи“ обявя-
ват началото на национал-
ния етап на 53 Междунаро-
ден епистоларен конкурс за 
млади хора на Всемирния 
пощенски съюз (ВПС).

През 2024 г. Международ-
ният епистоларен конкурс 
ще се проведе под мотото 
на 150-ата годишнина на 
ВПС. Участниците ще бъдат 
насочени да разсъждават 
върху бъдещето на света по 
темата: „На своите 150 
години ВПС служи на хората 
по света повече от осем 
поколения. Оттогава светът 
се промени изключително 
много. Напишете писмо на 
бъдещите поколения за 
света, който се надявате да 
наследят“. Избраната тема 
цели да насърчи младите 
хора да изразят мислите си 
относно настоящите гло-
бални предизвикателства и 
да предложат иновативни 
решения за бъдещето.

От 1971 г. ВПС поощрява 
способността на учениците 
на възраст от 9 до 15 години 
да пишат писма по зададена 
тема. Конкурсът ги прово-
кира да осъзнаят важната 
роля на пощенските услуги 
за обществото, развива 
уменията им за писане и 
способността им да изра-
зяват ясно мислите си.

Всяка година „Български 
пощи“, като член на ВПС, 
организира и провежда епис-
толарния конкурс на нацио-
нално ниво, като избира 
най-хубавото писмо и го 
изпраща за участие в меж-

дународния кръг.
През 2016 година деветок-

ласничка от Ямбол бе класи-
рана на второ място между 
победителите от 191 
страни.

Крайният срок за изпра-
щане на писма с получател 
РУ на „Български пощи“ за 
53 Международен еписто-
ларен конкурс е 29.03.2024 г.

В конкурса могат да взе-
мат участие единствено 
деца на възраст от 9 до 15 
години. Международното 
бюро на ВПС не приема съ-
чинения, изпратени директ-
но до тях, от училища или 
физически лица и допуска за 
участие във финалното 
състезание само по едно 
писмо от страна-членка.

Всяка от допуснатите 
до конкурса творби трябва 
да отговаря на определени 
условия, които са публику-
вани на сайта на „Български 
пощи“.

Писмото, класирало се на 
първо място на национално 
ниво, ще бъде преведено и 
изпратено до ВПС .

Авторите на първите 
три класирали се писма от 
националния етап на Меж-
дународния епистоларен 
конкурс ще бъдат отличени 
с предметни награди. За 
първо място – електрически 
скутер; за второ място – 
четец за книги; за трето 
място – смарт часовник.

Условията на конкурса и 
документите за участие 
можете да изтеглите от: 
https://www.bgpost.bg/epistolary

Културен календар
март 2024 г.

17 март (неделя) 2024 г. 
Неделя сиропустна, Сирни заговезни

Начало: 11:00 часа – Възстановки, танци и весели 
игри със традиционни носии
Място: Летен театър „Аполония“

24 март (неделя) 2024 г.
Празничен концерт на ТД „Яни Попов“ Созопол,  

по случай Деня на Тракия
Място: Киносалон НЧ „Отец Паисий 1896“ Созопол
Начало: 17:30 часа

26 март (вторник) 2024 г. – Ден на Тракия
Ритуал по полагане на венци и цветя  

пред паметните плочи
Начало: 10:30 часа 
Място: Морска градина

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС

8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” № 4, тел. 02/922 3876

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че  със заповед № 
OX-117/02.02.2024 г. на министъра на отбраната на Република 
България са обявени вакантни длъжности за приемане на срочна 
служба в доброволния резерв от 10.09.2024 г., както следва:  

• В НВУ „Васил Левски” – гр. Велико Търново – 90 места
• Във Факултет „А, ПВО и КИС” – гр. Шумен – 60 места
• Във военно формирование 22160 – Плевен – 100 места
Срок за подаване на документи - до 30.04.2024 г.
Повече информация за  кандидатстването и подаването на 

документите можете да получите  в сайта на ЦВО http://www.
comd.bg/, както и  в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бур-
гас и в офисите за военен отчет в общини: Бургас, Айтос, Каме-
но, Карнобат, М.Търново, Несебър, Поморие, Приморско, Руен, 
Созопол, Средец, Сунгурларе и Царево.

„Йоргос Гунаропулос от Созопол“ пожъна успех в София Участвайте  
в Международния конкурс  

на Всемирния пощенски съюз

У В Е Д О М Л Е Н И Е
за инвестиционно предложение по смисъла на чл. 4 от Наредбата  за условията 

и реда за извършване на оценка на въздействието върху околната среда. 
Уведомяваме заинтересованите лица, че за УПИ  XVII 836, кв.83, 

по плана на гр. Созопол има инвестиционно намерение за изграж-
дане на жилищна сграда. 

Телефон за връзка 0876927553, e-mail: i_kostow@abv.bg



III15 МАРТ 2024

Община Созопол изпъл-
няван проект №BG-
RRP-1.007-0159 „Ремонт, 

обзавеждане, оборудване, 
въвеждане на мерки за енер-
гийна ефективност и оси-
гуряване на достъпна среда 
на училищната образова-
телна среда в ОбУ “Христо 
Ботев“ - с. Росен”, финан-
сиран по Механизма за въз-
становяване и устойчивост

Община Созопол подписа 
договор за предоставяне на 
безвъзмездна финансова 
помощ № BG-RRP-1.007-
0159-C01 за изпълнение на 
проектно предложение № 
BG-RRP-1.007-0159 „Ремонт, 
обзавеждане, оборудване, 
въвеждане на мерки за енер-
гийна ефективност и оси-
гуряване на достъпна среда 
на училищната образова-
телна среда в ОбУ „Христо 
Ботев“ – с. Росен“ по проце-
дура BG-RRP-1.007 „Модер-
низация на образователната 

среда“, Компонент 1 „Обра-
зование и умения“, Инвес-
тиция 2 „Модернизация на 
образователна инфраструк-
тура“ от Националния план 
за възстановяване и устой-
чивост на Република Бълга-
рия, с финансиране по Ме-
ханизма за възстановяване 
и устойчивост. 

Проектът „Ремонт, обза-
веждане, оборудване, въвеж-
дане на мерки за енергийна 
ефективност и осигуряване 
на достъпна среда на училищ-
ната образователна среда в 
ОбУ „Христо Ботев“ – с. 
Росен“е на обща стойност 
2  489  918,28 лева и срок за 
изпълнение 35 месеца.

Основната цел на про-
ектното предложение е 
подобряване на образова-
телната инфраструктура, 
допринасяща за социално-
икономическото развитие 
на община Созопол и за 
предоставяне на качестве-

но образование и въвеждне 
на мерки за повишаване на 
енергийната ефективност 
в ОбУ „Христо Ботев“, с 
Росен.

Предвидените по сграда-
та дейности включват 
въвеждане на енергоспестя-
ващи мерки, като: подмяна 
на дограма, енергоспестява-
щи мерки по ограждащите 
елементи на сградата 
(външни стени, покрив, под, 
тавански и подови стома-
нобетонни плочи), граниче-
щи с неотопляеми простран-
ства и  изграждане на 
фотоволтаична система за 
собствени нужди. След 
внедряване на мерките се 
очаква обществената сгра-
да да достигне енергиен клас 
„А“, което ще допринесе и 
за намаляване на разходите 
за енергопотребление на 
сградата, за намаляване на 
годишните разходи за ней-
ната експлоатация и под-

дръжка, ще се подобри то-
плинният комфорт в 
средата. 

Чрез изпълнението на 
комплекса от СМР мерки и 
доставка на обзавеждане и 
оборудване по проекта ще 
се създаде пространство за 
архив и обособяване на биб-
лиотека с кът за четене, ще 
се извърши ремонт на всич-
ки санитарни помещения, 
подмяна на парапети и по-
дови настилки във всички 
учебни стаи и коридори, 
подмяна и ремонт на осве-
тителна инсталация, както 
и ремонт на прилежащото 
дворно място чрез създава-
не на интериорни зелени 
кътове с подходящо озеле-

няване, оборудване, обзавеж-
дане и изграждане на дос-
тъпна зелена среда. Ще се 
възстанови столовата за 
хранене на учениците в 
ЦОУД, както и складови 
пространства за канцелария 
на домакин, счетоводител, 
стая за отдих на хигиенис-
ти и мокро помещение. 
Предвидено е дворното 
пространство да поеме 
широк обхват от функции 
– спорт, игра, учене, почив-
ка, срещи.

Предвиденият комплекс 
от мерки и интервенции ще 
подобрят не само външния 
вид на сградата, по-голям 
комфорт на физическата 
среда за обучение, но и за 

по-голяма безопасност и 
достъпност на училищната 
среда, отговаряща на дейст-
ващата нормативна уредба. 
Не на последно място ще 
бъде повишена естетизаци-
ята (естетическите и ху-
дожествените качества) на 
физическата среда за худо-
жественото и естетиче-
ското въздействие на 
сградата, формите, съоръ-
женията и елементите за 
привличането и задържане-
то на децата в училищната 
среда.

Предстои провеждане на 
обществени поръчки за избор 
на изпълнители на предви-
дените СМР дейности, 
доставки и услуги.

Община Созопол подписа договор  
за ремонта на училището в сeло Росен

Екипът на ОбУ „Христо 
Ботев” с. Росен извърши 
отчет за напредъка на 
дейностите по проект 
„Взаимност“, реализиран с 
финансовата подкрепа на 
Център за образователна 
интеграция на децата и 
учениците от етнически-
те малцинства – ЦОИДУЕМ. 
„Центърът…“ извежда 
като основна цел осигуря-
ване на условия за развитие 
на образователна интегра-
ция и интеркултурно 
образование на децата и 
учениците от етнически-
те малцинства и етнокул-
турните общности чрез 
осигуряване на ранен и 
равен достъп до качестве-
но, ценностно ориентира-
но предучилищно и учи-
лищно образование.

Събитието се състоя на 
дата 22.02.2024 г. с изчер-
пателен междинен отчет 
за изпълнението на Проек-
та по Приоритет 3 „Реа-
лизиране на мерки за ранен 
и равен достъп до преду-
чилищно и училищно об-
разование на децата и 
учениците от етнически-
те малцинства чрез осъ-
ществяване на процес на 
десегрегация и/или прила-

гане на мерки за преодоля-
ване на демографски, соци-
ално-икономически  и 
културни бариери“ и ин-
формационна кампания за 
оповестяване на проекта. 
Гости на събитието бяха: 
кметът на с. Росен Ив. Янев; 
г-жа Зингинова – директор 
Дирекция към общ. Созопол; 
г-жа Я. Сотирова – пред-
ставител на МКБППМН; 
представители на Център 
за обществена подкрепа гр. 
Созопол, представители 
на Детска педагогическа 
стая, родители на ученици. 

В презентационна форма 
директорът на училището 
г-жа С. Коева представи 
пред гостите напредъка по 
заложените дейности. 

Извършените до момен-
та етапи от проекта 
отговарят  на потребно-
стите и желанията на 
учениците от целевата 
група. Предложените дей-
ности съответстват на 
възрастовите им особено-
сти и интереси. Създава 
предпоставки за превенция 
на отпадането, мотива-
цията за учене, посредством 
промяна на учениковото 
отношение към училище 
като средище на интеркул-

турността, устойчива 
училищна среда за успешна 
образователна интеграция 
на 73 деца/ученици, чрез 
ефективно взаимодействие 
между учител-ученик-ро-
дител и психолог в училище 
за социална подкрепа и 
консултиране, подобрява-
не достъпа до качествено 
образование, индивидуална 
и групова психологическа 
помощ за ученици и роди-
тели.

Ученици от 5-10 клас 
разглеждат професии, 
свързани с туризъм, въз-
можности за реализация, 
указания, срокове за прием 
след 7 клас с предвидени 
мобилности по училища.

На дата 13.10.2023 г. в 
Младежки културен дом 
гр. Бургас се проведе обу-
чение на училищен персонал 
и родители с продължител-
ност 8 часа. Обучени са 17 
учители; 6 бр. непедагоги-
чески персонал и 6 родите-
ли. По дейност 4.2. Учени-
ческият съвет проведе 
благотворителна инициа-
тива за съученик в нерав-
ностойно положение. 

Разработваме инфор-
мационни материали, 
всички съдържащи целите, 

дейностите и очакваните 
резултати по проекта – 
стационарна табела, 
брошури, фолирани пла-
кати, информационни 
табели, поставени в 
стаите, където се про-
веждат дейностите; 
сертификати на обуче-
ните учители и непеда-
гогически персонал, Пуб-

ликации в печатни издания, 
снимков материал.

Обогатихме материал-
ната база, реализираха се 
значителни придобивки за 
ОбУ ”Христо Ботев” с. 
Росен – книги, нагледни 
материали, консумативи за 
работа по проекта, с което 
подобрихме учебната и 
възпитателната среда.

Проект „Взаимност“, 
финансиран с подкрепата 
на ЦОИДУЕМ гр. София. е 
наситен с дейности, гаран-
тиращи равния достъп до 
качествено образование, 
основани на принципа за 
равенство и недискрими-
нация за изграждане на 
среда, толерантна към 
различията.

Община Созопол стар-
тира нова програма за раз-
витието и популяризира-
нето на културния туризъм 
и затвърждаването на 
града като важен артцентър 
в Югоизточна България. 

Програмата „Антеа АРТ“ 
ще стартира през септем-

ври. Община Созопол започ-
ва набиране на предложения 
от отделни артисти, 
творчески колективи и 
културни оператори. Про-
ектите следва да бъдат в 
областта на визуални, сце-
нични, дигитални и прилож-
ни изкуства, музика, лите-

ратура, фотография, дизайн, 
мода, занаяти, обичаи и 
ритуали, които да се реали-
зират на сценичните прос-
транства в Созопол и 
Черноморец в периода от 8 
до 30 септември 2024 г.

Повече информация за 
конкурсната програма ще 

намерите на сайта на об-
щината. 

Или тук: https://sozopol.
bg/wps/portal/municipality-
sozopol/actual/announcements/
ertetwertwet

Краен срок за кандидат-
стване – 15 април 2024 г. 

Оповестяване напредък на проект „ВЗАИМНОСТ“  
по договор № БС-33.22-3-006/22.08.2023 г. – Приоритет 3

Лято безкрай с Програма „Антеа АРТ“ в Созопол 
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Созопол – един от най-древните  
металургични центрове в Европа

Началото на експлоа-
тацията на богати-
те залежи от медна 

руда в района на Медни рид 
започва преди около седем 
хиляди години през медно-
каменната епоха. Първите 
археологически свидетел-
ства са открити по време 
на разкопките на праис-
торическо селище от 
късния неолит и халколита 
през 2008 г. в м. Аклади. 
Забележителните находки, 
които доказват този факт, 
са фрагменти от съдове, 
пота за леене на метал с 
наслаги от меден окис, 
стопилки и медна игла, 
датирани в края на средния 
халколит. 

Това нарежда региона 
сред най-ранните мета-
лургични центрове в Ев-

ропа заедно с „Ай бунар”, 
край Стара Загора и „Руд-
на глава” в Сърбия. 

Според изследванията 
на бронзовите оръдия на 
труда от Варненския 
халколитен некропол, къ-
дето е открито най-ста-
рото обработено злато в 
света,  част от тях са 
изработени от руда от 
района на Медни рид. Да-
нните за развитие на ме-
талургията по Българско-
т о  Ч е р н о м о р и е  с а 
свързани с няколко арте-
факта – слитъци с форма-
та на волска кожа, които 
са били основно средство 
за размяна през бронзовата 
епоха между тракийските 
племенни общности от 
Странджанското край-
брежие с Егейския  свят. 

Най-старото запазено 
писмено сведение за тра-
ките от Крайбрежна 
Странджа е от бащата на 
историята Херодот, кой-
то споменава името на 
племенната общност – 
скирмияни, известни по-
късно като асти. 

Рудните богатства на 
региона са и един от воде-
щите фактори за основа-
ването през 610 г. пр. Хр. 
на елинската колония 
Аполония Понтийска (дн. 
Созопол). Археологически-
те изследвания доказват 
интензивно развитие на 
рудодобива и металурги-
ята в региона на Медни 
рид. 

През класическата епо-
ха (V – IV век пр. Хр.)  ру-
дниците са били защите-

ни от няколко крепости, 
известни днес като „Ба-
кърлъшко кале”, „Равади-
новско кале”, „Малкото 
кале” и укреплението на 
върха „Ошиленото баирче”. 
Най-голям е рудникът в м. 
Чиплака („Пропаднала 
вода”). 

Разработката и пещите 
по периферията на откри-
тия рудник датират от 
560 – 530 г. пр. Хр., като 
те са съвместно експло-
атирани от траки и елини. 
Елините вероятно въвеж-
дат нови технологични 
методи и осигуряват 
транспорта и достъп на 
ценния метал до средизем-
номорските пазари. 

Друг рудодобивен и 
металургичен център от 
късноархаичната епоха бе 
проучен през 2023 г. от 
българо-френската архео-
логическа мисия, организи-
рана от „Музеен център” 
Созопол в м. Биволарска сая 
(„Сърнешки кладенец”). На 
това място са открити 
пещи за топене на метал 
(мед и желязо) в перифери-
ята на рудна шахта про-
копана в скалата. Бяха 
открити фрагменти от 
източногръцки съдове и 
амфорна тара от втората 
половина на VI век пр. Хр. 

Любопитен факт е, че 
между пещите, в пръстта, 
се откриха миниатюрни 
златинки (самородно зла-
то). За златодобив в ра-
йона споменава и зам.-ди-
ректорът на НИМ проф. 
Иван Христов, който 
локализира, макар и по 
несигурни данни, рудник 
в м. Шарлан баир, в района 

на „Каваците”.
Свидетелство за маща-

бите на античната мета-
лургия от тази епоха е 
проученият голям мета-
лургичен център в север-
ната част на провлака на 
Созопол (на пл. „Хан Крум”, 
пред късноантичната 
крепостна стена, в прос-
транството между Па-
норамната крайбрежна 
алея, Старото кафене, и 
църквата „Св. св. Кирил и 
Методий”. 

Разкритият през 2012 
– 2013 г. металургичен 
комплекс включва 13 пещи, 
а в средата му са открити 
тонове шлака с пепел и 
въглени. Шлакови акуму-
лации са регистрирани на 
територията на целия 
Созополски полуостров, 
като най-интензивни са 
наслагите от VI – V век 
пр. Хр. 

За ролята на металур-
гията в живота на Древна 
Аполония свидетелства и 

пещ, открита в свещено-
то пространство на 
храма на бог Аполон на 
остров Св. св. Кирик и 
Юлита. 

На това място вероят-
но са били сечени и първите 
домонетни форми –храмо-
ви пари или стрели-монети, 
с които се извършвала ан-
тичната търговия през 
архаичната епоха. 

Нова организация на 
рудодобива и металурги-
ята в региона, свързана с 
тяхното окрупняване, е 
въведена през Римската 
епоха. През 2023 г. в райо-
на на с. Атия бе открит 
един от най-големите 
металургични комплекси 
в България, на площ от 
повече то 100 декара. От-
критите артефакти 
свидетелстват, че е съ-
ществувал в продължение 
на около 800 г. от V век пр. 
Хр до III век. На това мяс-
то предстоят нови сен-
зационни открития. 

Редактор ЕКАТЕРИНА КАПРОВА

Приложението „Созопол“ 
излиза през седмица в петък
Тел.: 0550 2 57 04 
e-mail: press@sozopol.bg

Уважаеми читатели,
Очакваме вашите идеи  
за това какво искате  
да прочетете.
Подавайте вашите 
сигнали.
Очакваме вашите 
съвети.
Станете репортер  
и ни изпратете 
Вашите снимки и 
впечатления от 
събития,  
нередности,  
забележителни  
места и събития  
в региона.
Очакваме ви  
на e-mail:  
press@sozopol.bg

На 17 март празнуваме 
Сирни Заговезни. Това е 
последният ден, в който 
на християните, спазващи 
Великия пост, е разрешена 
храна от животински 
произход.

Строгите великденски 
пости започват от следва-
щия ден 18 март, понеделник. 
По време на постите не е 
позволена консумацията на 
месо и всякаква храна от 
животински произход. За-
бавления, сватби, игри и 
всякакви веселия са забра-
нени. Християните, които 
постят, пречистват не 
само тялото, но и духа си 
за посрещането на най-го-
лемия християнски празник 
– Възкресение Христово.

Сирни заговезни – 
традиции и обичаи

Сирната седмица, чийто 
последен ден е Сирни заго-
везни, започва след Месни 
заговезни (10 март). Сирни 
заговезни винаги се пада 

точно 7 седмици преди 
Великден. 

Празникът е известен 
още като Големи заговезни, 
Сирни поклади, Неделя 
сиропустна.

Известен е още като Ден 
за прошка.

Според традицията по-
младите гостуват на по-
възрастните – посещават 
родителите, кумовете, 
братята и сестрите си, за 
да им целунат ръка и да 
поискат прошка, казвайки 
“Прощавай”. Възрастните 
отговарят: “Простено да 
е”. 

След това цялото семей-
ство се събира на трапеза-
та. Приготвя се празнична 
вечеря без месни ястия – 
тутманик, баница със си-
рене, рибни ястия, орехи, 
мляко с ориз, печена тиква. 
Бялата халва също задъл-
жително трябва да при-
съства на трапезата. 
Стара българска традиция 
е така нареченото хамкане.

Обичаят включва завърз-

ване на тавана парче халва 
от най-възрастната жена 
на вълнен червен конец. 
Всички деца в семейството 
се подреждат в кръг и след 
това възрастната жена 
разклаща конеца, целта е 
децата да отхапят хапче-
то халва с уста, без да из-

ползват ръцете си.
Паленето и прескачане-

то на големи огньове в 
центъра на селото от 
моми и ергени е друга тра-
диция. 

Този обичай се изпълня-
ва за здраве и плодородие, 
както и за предпазване от 

градушка и бълхи. Това е 
последната веселба преди 
постите. В някои райони 
на този ден се провеждат 
кукерски обичаи. След праз-
ника започва строгият 
Великденски пост за из-
чистване на тялото и 
духа.

На Сирни Заговезни се иска и се дава прошка
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-н Попов, вие сте управител 
на туроператора „Пенгу-
ин Травъл“, който води 
най-много датски туристи 
у нас – до каква степен 
Българското Черноморие 
е познато и предпочитано 
от датчаните? Променя 
ли се през последните го-
дини профилът на тури-
стите, които ни посещават, 
и в каква посока?

– За съжаление Българско-
то Черноморие е „до болка“ 
познато на датския пазар. 

Преди кризата 2007 – 2008 
година броят на датските 
туристи в България дос-
тигна рекорден ръст от 120 
хиляди, като в основната 
си част това бяха чартър-
ни туристи за морето.

Последните години бро-
ят им спадна до около 30 
хиляди. От предпочитана 
дестинация за семеен ту-
ризъм Българското Черно-
морие и основно Слънчев 
бряг стана дестинация за 
парти туризъм. 

Преди десетина години 
по един от датските ТВ 
канали се въртеше риалити 
шоу от Слънчев бряг за 
датските парти туристи 
там. Подобен филм имаше 
и на ВВС, доколкото си 

спомням. Представяте си 
какъв имидж си извоюва 
Българското Черноморие 
след подобна „реклама“ не 
само в Дания, но и в други-
те традиционни генерира-
щи пазари като Германия, 
Великобритания.

За съжаление и при зимния 
туризъм, и при градския 
туризъм България се ут-
върждава като „парти 
дестинация“. Повече купон, 
по-малко ски, по-малко или 
никакъв плаж.

– Наскоро приключи 
Берлинската борса – ITB. 
Използват ли се тези бор-
си рационално за договаря-
не?

– Туристическите борси 
губят все повече ролята си 
като средство за маркетинг 
и реклама поради цифрови-
зацията на тези процеси в 
туризма.

– Друга тенденция, коя-
то се забелязва, е смяна на 

формата към В2В, или 
форум само за професио-
налисти без достъп за 
широката публика. Това 
стана с ITB тази година. 

– Какви размери има 
щандът и как изглежда не е 
от голямо значение. Зато-
ва успехът на такава борса 
не зависи от количеството 
изпито вино на щанда или 
събраните визитни кар-
тички, а от резултатите 
от проведените преговори. 
А тези резултати конкрет-
но при ITB могат да се видят 
чак през 2025, защото за 
2024 програмите на туро-
ператорите (ТО) отдавна 
са направени и продажбите 
вече са в разгара си.

Затова на подобна борса 
в В2В формат буди недоу-
мение участие на общини, 
защото „купувачите“, 
които я посещават, основ-
но са чужди изпращащи 
туроператори, които се 
интересуват от конкрет-

ни туристически продукти, 
а не от обща информация.

– Какви са новите тен-
денции и изисквания от 
страна на туристите? В 
по-широк аспект, а не само 
за сезон 2024 година, какво 
е бъдещето на родния ту-
ризъм?

– Тенденциите са по-
чести пътувания за по-
кратко време. Делът на 
неорганизираните пътува-
ния ще расте заради достъ-
па до интернет и инвазия-
та на нискотарифните 
превозвачи и хотелски 
платформи.

При организираните 
пътувания ще расте делът 
на индивидуалните пъту-
вания или такива в малки 
групи, както и делът на 
пътувания по интереси – 
вино, култура, археология, 
наблюдение на птици или 
активен отдих – вело-, 
конен туризъм и най-вече 
пешеходен туризъм. Както 

виждаме, за родното Ми-
нистерство на туризма 
(МТ) освен морски и ски 
туризъм, по отношение на 
рекламата друг туризъм не 
съществува. А при всички 
тези форми на туризъм 
сезонът не е само три, а 
поне 5 – 6 месеца. С други 
думи, хвърляме основните 
средства да рекламираме 
туризъм, който има най-
малък потенциал на растеж.

– България, респективно 
Българското Черноморие, 
рекламират ли се ефектив-
но? Кой какво не прави 
както трябва?

– Ако Българското Чер-
номорие има нужда от ре-
клама, то трябва тя да е 
предимно насочена към 
нови пазари, а там първо 
трябва да се реши визовият 
проблем.

За традиционните паза-
ри рекламата трябва да се 
измести от морския тури-
зъм към всички други форми 

на туризъм.
– В момента се вихрят 

спорове около бургаското 
летище и неговото използ-
ване. Обвиненията са, че 
концесионерът не го раз-
вива за целогодишно полз-
ване. Според Вас, има ли 
реални предпоставки на-
товареността му да бъде 
не 3 – 4 месеца, а 12?

– Като за начало според 
мен двете морски летища 
не трябваше да се дават на 
един и същи концесионер.

Трудно ще бъде бургаско-
то летище да бъде нато-
варено целогодишно, но 
трябва да се работи за 
удължаване на сезона поне 
за 5 – 6 месеца. Но това 
изисква много работа по 
създаване на нови турис-
тически продукти и тя е 
трябвало да бъде свършена 
много отдавна. Странно 
защо друг туристически 
продукт освен море в Юго-
източна България не позна-
ваме. Нима в Странджа и 
Източна Стара планина 
няма условия за туризъм? 
А колко културно-истори-
чески паметници има в 
района? А минерални извори 
и винарски изби?    

– Различава ли се турис-
тическият продукт по 
Северното и по Южното 
Черноморие – има ли въз-
можности за колаборация?

– По отношение на мор-
ска почивка няма голяма 
разлика, но мисля, че Южно 
Черноморие и югоизточна-
та част на страната, 
която би се обслужвала от 
бургаското летище, има 
по-голям туристически 
потенциал, включително и 
заради близостта до Турция.  

„
Хвърляме 
основните 
средства да 
рекламира-
ме туризъм, 
който има 
най-малък 
потенциал 
на растеж

 Димитър Попов е завършил Пловдивска-
та английска гимназия и след това  
СУ Климент Охридски – специалност 
„География на туризма“, „Външнотъргов-
ски отношения“ в института „Нилс 
Брок“, Копенхаген.
 Той има дългогодишен опит като 
екскурзовод, планински водач и ски учител. 
Основател и управител на датския 
туроператор „Пенгуин травел“. Компания-
та е създадена през 1989 г. в Копенхаген и се 
утвърждава като лидер в предлагането на 
приключенски и активен туризъм както на 
скандинавския, така и на българския пазар. 

 Понастоящем чрез своите офиси в 
Дания, Швеция, Норвегия, България и Русия 
предлага културно-опознавателни, 
пешеходни, вело-, конни, риболовни и 
фототурове в над 50 дестинации, 
разпростиращи се както в Европа, така и в 
някои от най-отдалечените точки на 
света.
 Той е бивш председател на Асоциацията 
на българските туроператори и туристи-
чески агенти (АБТТА)
 Член е на датския клуб на пътешестве-
ниците De Berejstes Klub с посетени към 
момента 126 страни

България  
се утвърждава  
като „парти 
дестинация“

Димитър Попов, 
управител на  „Пенгуин травел“:

ДИМИТЪР ПОПОВ
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ

Г
Туроперато-
рът „Пенгуин 
травъл“ заве-
де две групи 
от туристи в 
Йемен, която 
от години е 
разкъсвана от 
гражданска 
война и се 
води една от 
най-опасни-
те страни в 
света
ФОТО: ДИМИТЪР 
ПОПОВ



СОНЯ КЕХЛИБАРЕВА

През миналия век Бургас е 
имал щастието в него да ра-
ботят архитекти, които са 
променяли облика му. Посте-
пенно старите едноетажни 
постройки се заменени от 
масивни двуетажни с мага-
зинни партери. Едно име се 
споменава наред с известния 
Рикардо Тоскани – името на 
арх. Светослав Славов. Съдру-
жието на двамата оставя след 
себе си обществени сгради, 
еталон за красота до днес.

Родът  
на архитекта

Бащата Атанас Славов е 
роден през 1860 г. в село Чер-
номен, близо до Одрин (дн. 
Орменио, Гърция). Завършва 
право в Цариград. През 80-те 
години на миналия век се пре-
селва в Свиленградско. По- 
късно пристига със семейство-
то си в Бургас. Тук намира 
поле за търговска и общест-
вена дейност. На заседание на 
Общинския съвет, проведено 
на 31 май 1908 г. Атанас Славов 
е избран за кмет на Бургас с 
помощник-кметове Вълчан 
Бяндов и Стефан Николов. 
Завършва 4-годишен успешен 
мандат на 04 април 1912 г. и 
остава в историята като 
един от най-успешните кме-
тове. По него време се взема 
решение за изменение на Гене-
ралния план на една част на 
града. Общината под негово 
ръководство работи дейно по 
благоустройството и хиги-
енизирането на Бургас. Из-

вършва се канализация по ул. 
„Фердинандова“ и смяна на 
калдъръма с гранитни павета 
и тротоари по ул. „Гладстон“, 
„Цар Калоян“, „Ивайло“, „Па-
триарх Евтимий“, „Цар Асен“ 
и още 12 улици. Разработва се 
план за водоснабдяване на 
града от Минералните бани, 
но Балканската война попреч-
ва този проект да се осъщест-
ви. Управата взема решение 
за регулация на индустриалния 
квартал и строителство на 
предприятия, като са опре-
делени парцели за продажба.
Именно в тия години се из-
граждат фабрика за цименто-
ви изделия, Лимонадена фа-
брика, фабрика за сапун, 
фабрика „Верига“, барутен 
склад, тухларници и др.

Атанас Славов има три 
деца: две дъщери Райна и Ана-
стасия и един син Светослав.

Умира на 29.10.1924 г. в 
Бургас.

Синът Светослав Атанасов 
Славов е роден на 14.ІV. 1888 
г.в Златен дол, Свиленградско. 
Завършва военно училище на 
Негово величество в София, 
където се подготвят офицер-
ски кадри за четири рода 
войски, от които по това 
време се състои българската 
армия: пехота, кавалерия, 
артилерия и инженерни войски. 
След завършване Славов е 
произведен в чин подпоручик 
от кавалерията. Взема участие 
в Балканската война (1912 – 
1913) и Междусъюзническата 
война (1913). През 1916 г. 
участва в кръвопролитните 
сражения за освобождаване на 

Южна Добруджа в състава на 
I-ва конна дивизия на ген. 
Колев. На фронта се сражава 
срещу руснаците от т.н. 
„казашка лава“. Българите ги 
разбиват. Славов се уволнява 
от войската с чин капитан и 
отива да учи архитектура в 
Мюнхен, Германия. Завършва 
успешно висше образование и 
получава проектантско пра-
во през 1919г.

Завръща се в Бургас и през 
1920 г. се жени за Екатерина 
Георгиева Мичева (1890 г.) от 
Панагюрище, завършила Кон-
серватория със специалност 
„Пиано“ в Лайпциг при проф. 
Роберт Тайсмюлер. Нейният 
баща е Георги Мичев, генерал 
щабен лекар, а майка ѝ Мария 
Белопитова е учила в Одеса.

На 02.09.1921 г. в Бургас се 
ражда синът им Атанас. Той 
учи в Германското училище 
в града и след това като баща 
си записва архитектура в 
Мюнхен. След завършването 
се жени за Ангелина Николова, 
художник-десенатор и семей-
ството се установява в София. 
Работил е дълги години като 
архитект, изработвайки 
частни проекти, а също така 
и в Полиграфическия комбинат 
„Д. Благоев“, София. Починал 
на 02.10.2001 г.

Дъщерята на арх. Славов 
– Олга, е родена през 1928 г.
Завършва Консерваторията 
в София. Мъжът ѝ Лилчо 
Борисов Левиев е известен 
композитор и кларинетист, 
възпитаник на Консервато-
рията в Милано „Джузепе 
Верди“, в класовете по клари-
нет и композиция, работи 

като кларинетист в операта 
в Милано „Ла Скала“. След 
завръщането си в България 
работи като кларинетист в 
Софийската опера и филхар-
мония, а в края на кариерата 
си е зам.-директор на Софий-
ската опера.

Олга умира на 15.09.2017 г.

Къщата на  
ул. „Силистра“ №6 

е проектирана от арх. Свето-
слав Славов триетажна и 
строена за нуждите на семей-
ството. И днес на фасадата 
на първия етаж има плочка с 
името на  архитекта, поста-
вена от него. Сградата през 
годините е претърпяла про-
мени и надстроявания, но е 
със запазена оригинална мазил-
ка. 

Архитектът обичал опе-
рата, лова и излетите с при-
ятелски компании сред при-
родата. Неговото ловно куче 
носи името Джилда, взето от 
операта „Риголето“ на Верди.

През 1947 г. национализират 
всички имоти на архитект 
Славов, както и бащината му 
къща, намираща се на днеш-
ната ул. „Г. Кирков“. След 1992 
г. са върнати на наследниците.  

Арх. Светослав Славов 
умира през 1949 г. в Бургас.

Сгради, проектирани 
от арх. Славов & 

Тоскани

След като получава проек-
тантско право през 1919 г., 
арх. Славов се сдружава с из-
вестния по това време в 
Бургас Рикардо Тоскани, про-

ектирал най-красивите къщи. 
Техният тандем е много ус-
пешен и просъществува до 
смъртта на Тоскани през 1929 
г.

Заедно работят по малки 
и големи проекти, а всеки от 
тях има свобода да проекти-
ра и собствени обекти. Тъй 
като Тоскани няма диплома 
за архитект, Славов поставя 
подписа си и на негови проек-
ти. Всеки има свой почерк  и 
разпознаваем стил.

През 1917 г. джамията в 
Айтос, съществувала над 600 
години, изгаря до основи. 
Членовете на Мюсюлманска 
духовна общност в града ре-
шават да се възстанови. Об-
ръщат се към Тоскани за из-
работката на нов план за 
строеж на джамия. Това е 
първият общ обект на стро-
ителното бюро арх.Славов & 

Тоскани. На 24 октомври 1919 
г. те дават подробна разра-
ботка на поемните условия и 
ведомост на цените с описа-
ние на 12 страници. Те са 
съставени и подписани от арх. 
Славов, а проверката е осъ-
ществена от Окръжния ар-
хитект Минко Георгиев с 
дата 24 октомври 1919 г.

Централната ос на джа-
мията сочи към Мека. Сгра-
дата е правоъгълна. Вътре 
галерията се поддържа от 
дървени четиристенни коло-
ни. Молитвеният салон се 
осветява от засводени про-
зорци, подредени в симетрич-
на композиция. Градежът на 
основата от дялани камъни 
изисква големи умения и сръч-
ност, а тухлената зидария 
на минарето е изпитание за 
майсторлък. При реконструк-
цията през 2015 г. и сваляне 
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Тандем. Зад сградите-емблеми стои и името на архитект Светослав Славов

 Големият Рикардо Тоскани 

Рикардо Тоскани, 
1924 г.

Сем. на Светослав Славов с жена си Екатерина, сина Борис и 
дъщерята Олга 1943 г. На тренировки с коня Мурат На излет с приятели, сред тях и Тоскани 1924 г.

Поручик Славов

Фамилия Славови от ляво надясно: Григор Кацаров ( зет) с дъщеричката Лиляна, 
Атанас Славов със съпругата си, Радоев (другият зет) с дъщеря си, зад тях са 
Райна, Светослав и Анастасия

Арх. Светослав 
Славов
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имал български съдружник
на мазилката се вижда колко 
перфектно е изградено от 
тънки тухли.Джамията е 
построена за две години и с 
протокол от 11 април 1923 г. 
е приета.

Безистенът

Една от най интересните 
и красиви сгради, сътворени 
от Савов и Тоскани е Търгов-
ска сграда – Безистен в цен-
търа на Бургас. Разположена 
е на две успоредни улици 
„Александровска“ 34 и „Мара 
Гидик“. Проектирана е като 
търговска с доходно предназ-
начение за нуждите на Ак-
ционерно дружество, отда-
ващи под наем магазини и 
кантори на инженери, пред-
приемачи, строителни бюра. 
В сградата по късно се поме-
щава и бюрото на арх. Славов 
& Тоскани. 

Планът е разработен ори-
гинално. По надлъжната ос 
преминава широк 3-метров 
пасаж, който свързва двете 
улици.Така се получава вход 
– изход. От двете страни  на 
пасажа са разположени 23 ед-
нотипни малки магазинни 
клетки. В средата на северна-
та стена има стълбище, 
което води към втория гале-
риен етаж с 25 магазина. На 
третия етаж са разположени 
23 помещения за кантори. 
Осветлението на безистена 
е решено от дъговиден обер-
лихт от армирано стъкло.
Фасадното оформление към 
главната улица привлича 
вниманието дъгообразна ниша 
с балкон, обградена с тежки 
необарокови детайли гирлян-
ди, стилизирани титани и 
женски глави.На върха на по-
кривния корниз първоначално 
е имало кръст, а по-късно за-
менен от каменен орел с раз-
перени крила. Автор на 
скулптурата е бургазлията 
Димитър Станев. Конструк-
цията е масивна, използван е 
стоманобетон. Подът е 
дървен гредоред и железни 
релси. Безистенът давал под-
слон в магазинчетата си на 
дребни търговци и произво-
дители. 

След национализацията 
през 1947 г. Безистенът ста-
ва общинска собственост. В 
него се продавали шивашки 
изделия, дамска, детска и 
мъжка конфекция, обувки, 
битови народни и кожени 
изделия, полски стоки, ате-
лиета на художници и плака-
тисти, на счетоводни канце-

ларии и др. Това бил за 
бургазлии първият за онова 
време мол. Поради голямата 
жилищна криза в един момент 
в някои от стаите на третия 
етаж са настанявани наема-
тели.

След реституцията поме-
щенията били върнати на 
собствениците. Направен е 
основен ремонт и сградата 
получава нов живот. Замене-
ни са дървените подове с бетон 
и парапетите на втория етаж 
с нови, изработени от метал, 
но с формите на първоначал-
ния проект.

При разработването на 
статията се откри снимка 
на оригиналния план с надпис: 
Проект на покрит пазар на 
Никола Стоилов, подписан от 
арх. Славов & Тоскани с дата 
25.ІІ.1922 г. Досега масово се 
тиражираше годината 1912 
за построяване на сградата.

Католическата църква  
„Св. Йосиф“,  

ул. „Шейново“ №1

През 1927 за нуждите на 
френския католически пан-
сион по проект на Рикардо 
Тоскани и арх. Светослав 
Славов е изграден католиче-
ски параклис „Св.Йосиф“. 
Застроената площ възлиза 
на 147 кв.м. Сградата е в 
неоготически стил, със 
строги пропорции на архи-
тектурните детайли. Глав-
ният вход е подчертан с 
дълбока полукръгла ниша, в 
купола на която са изрису-
вани картини от живота на 
Дева Мария. Друга ниша е 
приютила скулптурната 
фигура на Св. Йосиф (патрон 
на църквата), носещ на ръце 
малко дете. Според Библия-
та той е земният баща на 
Исус Христос и съпруг на 
Мария, един от най-почита-
ните светци в християн-
ството.Осем външни камен-
н и  с т ъ п а л а  в ъ в е ж д а т 
направо в молитвената зала. 
Вътрешното пространство 
се осветява слабо от три 
високи засводени прозореца 
. Вторият етаж е жилищен, 
обитаван от църковните 
служители и прозорците не 
се вписват в общия архитек-
турен  вид. Осигурена е и 
вътрешна връзка с пансиона. 
Външната архитектура е 
определена по-късно от арх. 
Атанас Сиркаров „с харак-
терните за католическия 
неокласицизъм барокови и 
ренесансови форми“. Вход-

ният портал завършва с 
триъгълен фронтон, а над 
него се извисява камбанари-
ята с кубе.

През 1948 г. бургаската 
униатска общност получава 
от сестрите йосифинки па-
раклиса. Днес той се нарича 
църква на католиците от 
Източен обряд „Успение Бо-
городично“.

Католическа църква „Дева 
Мария“ и енорийски дом  
на ул. „Цар Петър“ №5  

и ул. „Милин камък“№ 9

При посещение в Бургас на 
30.04.1934 г. монсеньор Викен-
ти Пеев обявява решението 
за построяване на енорийски 
дом и нов храм. Планът за 
новите две сгради първона-
чално е възложен  на инж. 
Хайнрих от София, но впо-
следствие е решено да бъдат 
проектирани от арх. Св. 
Славов. На 30.09.1934 г. е по-
ложен основният камък на 
новия двуетажен Католически 
дом, а на 03.08.1935 г. е открит 
тържествено.

Архитектурата на Римо-
католическата църква „Дева 
Мария Богородица“ е от 
типа еднокорабна и едноап-
сидна базилика. Строги гео-
метрични форми изграждат 
външния вид. На фасадата е 
прикрепен каменен кръст. 
Странични прозорци внасят 
светлина в залата за молитви. 
На 12.09.1936 г. храмът е тър-
жествено осветен.

След 1948 г. сградата на 
дома е национализирана. Дъл-
ги години в нея се помещава 
редакцията на тогавашния 
„Черноморски фронт“. 

Едни от жилищни 
сгради в Бургас, дело 

на арх. Славов са:

Фамилна къща на  
Петко Иванов, на ъгъла на  

ул. „П. Евтимий“  
и ул. „Ив. Шишман“  20

Построена през 1926 год. 
за нуждите на семейството 
на бургаския индустриалец, 
занимаващ се с промишлено 
предачество и трикотаж. 
Сградата е проектирана като 
жилищно-търговска. Къщата 
е разположена в ъглов парцел 
на пресечката на ул. „П.Ев-
тимий“  и „Ив. Шишман“ 
срещу тогавашната сграда 
на Окръжната постоянна 
комисия, понастоящем Служ-
ба по вписвания. Къщата е с 

четиристранно изложение. 
Разполага с 2 еднакво офор-
мени входа откъм двете 
улици, над които са балкони 
лоджии. Достъпът до сгра-
дата е 2 стълбища, красиво 
оформени от ковано желязо, 
като това от западната 
фасада, което стига до по-
следния етаж, е дървено. 
Сградата включва партерен 
етаж – с 3 самостоятелни 
търговски помещения с дос-
тъп от улицата и жилищна 
част, 2 жилищни етажа и 
мансарден етаж. Фасадите 
откъм улиците са оформени 
над партера с високи еркерни 
прозорци, завършващи на 
мансардния етаж с открити 
балкони. Металните входни 
врати към входовете са с 
декоративни музикални лири. 
От двете страни на улични-
те фасади в елементите на 
подпокривното пространство 
има 2 герба с годината на 
построяването ѝ и инициа-
лите на собственика. Горни-
те 2 етажа са с просторни 
фоайета  с естествена свет-
лина от двете страни на 
двата входа и кръгообразно 
разположени 5 стаи.

Сградата е национализира-
на през 1949 год. като актив 
на АД „П. Иванов“ без никаква 
компенсация за собственици-
те и последните са настанени 
в други отчуждени имоти 
под наем. През 2016 год., след 
реституцията от 1992 год., 
наследниците организират с 
лични средства реставраци-
ята ѝ със съдействието на 
специализираната фирма 
„Екоарт“. Възстановени са 
всички съществуващи елемен-
ти на фасадите. Особено е 
интересен възстановеният 
герб на фасадата.

Фамилна къща на  
Петър Йовчев Калканджиев, 

ул. „Шейново“ 10

Той е основател и собстве-
ник на първата в Бургас и 
втората в България аптека. 
През 1928 г. арх. Славов про-
ектира сградата, а през 1934 
г. е обявена за най-красивата 
частна сграда. Видът на фа-
садата е от централна част 
и две еднакви странични 
крила с два самостоятелни 
входа. Вторият етаж е еркер-
но наддаден с красиво оформен 
ажурен балкон. Подпокривни-
ят етаж е с два балкона с ба-
люстри.

След 9.ІХ.1944 къщата е 
национализирана, десетилетия 
наред в нея живеят наемате-
ли. След 1990 г. е върната на 
потомците на Калканджиеви 
– Праматарови и Недялкови 
в окаян вид, сменя няколко 
съсобственици, с последните 
наследниците правят съдружие 
за ремонта. Реставрирана е 

през 2021 г.от фирма „Финтрейд 
инженеринг“ с управител 
Димитър Джунджуров.

Къщата на Стефан  
Милтиядов,  

ул. „Александровска“ №11 и 
ул. „Граф Игнатиев“ №14

Сградата е проектирана за 
Стефан Милтиядов, най-го-
лемия син от дванадесетте 
деца на Милтиядови, крупни 
търговци на зърнени храни, 
хранителни стоки, притежа-
тели на лозя и солници в По-
морие. Планът е съвместна 
работа на Тоскани с арх. 
Славов, непосредствено след 
Първата световна война 1920 
г. В началото Тоскани е про-
ектирал партерен етаж – ма-
газин за колониални и делика-
тесни хранителни стоки, 
известен с името изписано на 
фасадата „Торино“ и жилищен 
етаж. След смъртта на съ-
дружника си Тоскани, през 1929 
г. Славов проектира втори и 
трети жилищен етаж. 

Къщата на ул. „Петко 
Каравелов“ №5  

и ул. „Тутракан“ №13

собственост на Кръстьо 
Нолчев, проектирана от арх. 
Славов през 1923 г. Двуетаж-
на, с два входа, на партера с 6 
магазина, а на втория етаж с 
3 самостоятелни жилища. 
Цялостната застроена площ 
е 210 кв. м.

Авторката благодари на  
Борис Борисов и Екатерина 
Славова, внуци на арх. Славов! 
Те помогнаха със спомени, сним-
ки и документи от личните си 
архиви, за да се възкреси споме-
нът за тази личност.

Безистенът в Бургас, проектиран 25.02.1922 г.
Вдясно: План за Безистена от арх. Славов & Тоскани

Католическата църква „Дева 
Мария“ в Бургас, построена 
през 1936 г.

Входът на католическата 
църква „Св. Йосиф“ (дн. Източен 
обряд „Успение Богородично”)

Фамилната къща на Славови, 1921 г. Къщата на Петко Иванов на ул. „Шишман“ 20 Къщата на Петър Калканджиев  на ул. „Шейново“ 10 след реставрация
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За седемнадесети път 
Светът отбеляза Деня на 
редките болести. Послание-
то тази година бе „Споде-
лете своите цветове“. 

За първи път в Бургас 
Денят на редките болести 
беше отбелязан през 2013 г. 
пред УМБАЛ – Бургас.

„Денят на редките боле-
сти е глобално координира-
но движение за редки болести, 
което работи за равенство 
в социалните възможности, 
здравеопазването и достъп 
до диагностика и терапии 
за хора, живеещи с рядко 
заболяване“, коментира доц. 
Полина Милушева.

Кампанията стартира 
на 29 февруари 2008 г. с пос-
ланието „Рядък ден за мно-
го специални хора“. Тогава 
участват само 18 държави, 
главно от Европа. В продъл-
жение на 16 години, отбе-
лязването продължава да се 
разраства. 

Целта е да се постигане 
истинска справедливост за 
300 милиона души по целия 
свят, живеещи с рядко за-
боляване, техните семейства 
и болногледачи. 

Едно заболяване е рядко, 

ако засяга по-малко от 1 на 
2000 души. До днес са позна-
ти повече от 6000 вида за-
болявания. Близо 6% от 
населението в света е засег-
нато от рядко заболяване. 
За Европа – 30 милиона, а за 
България – повече от 420 
хиляди пациенти.

Редките болести са пре-
дизвикателство за медици-
ната. 72% от тях имат 
генетичен произход. 65% са 
тежки, животозастраша-
ващи и хронично прогреси-
ращи, а 2/3 започват преди 

2-годишна възраст. 50% са 
с моторен, сензорен или 
интелектуален дефицит. 
За 30% от болестите очак-
ваната продължителност 
на живот е по-малка от 5 
години. Разпознаването на 
заболяването в ранен етап 
и точно поставяне на диа-
гнозата на пациент с рядко 
заболяване, е трудна задача. 

У нас 

организацията, която 
подкрепя и се бори за 

правата на пациентите

с редки болести и техните 
семейства е Национален 
алианс на хора с редки боле-
сти (НАХРБ). Тя обединява 
сдруженията, представля-
ващи различните редки 
болести. 

Благодарение дейността 
на Алианса, информацията 
за тези заболявания достиг-
на до обществото и то, към 
днешна дата, е по-запознато 
със съществуването на 
проблема. В годините са 
направени много верни крач-
ки в посока подкрепа на хо-
рата с редки болести. 

НАХРБ е официален ор-
ганизатор в България на 
отбелязването на Деня на 
редките болести.  В Упра-
вителния съвет влизат: 
Владимир Томов, председател, 
представляващ заболяване-
то „Болест на Гоше“, Тодор 
Мангъров – представляващ 
заболяването „Пулмонална 
хипертония“ и доц. Полина 
Милушева – представляващ 
заболяването „Хипопиту-
итаризъм“.

Организацията обединя-
ва над 75 редки заболявания 
и е член на Европейската 
организация по редки болести 
EURORDISS-Rare Diseases 
Europe.

Целите са: 
Подпомагане на превен-

цията, ранното откриване, 
диагностиката и лечението 
на редките болести; Пови-
шаване на здравната кул-
тура на населението; 
Подпомагане на социализа-
цията и интеграцията на 
пациентите и техните 
семейства.

Заради по-голяма полезност 
и ефективност дейността 
на Национален алианс на 
хора с редки болести е тяс-
но свързана с Информацион-
ния център за редки болести 
и лекарства сираци (ИЦРБЛС) 
в Пловдив.  

България е втората 
страна в Европейския 

съюз

с изработена Национална 
програма за редки болести. 
Целта на програмата е 
„създаване на адекватна 
институционална рамка и 
механизми за осигуряване на 
навременна профилактика, 
диагностика, оптимално 
лечение и рехабилитация на 
пациенти с редки болести 
(генетични, вродени мал-
формации и ненаследствени 
заболявания). 

Резултат от Програмата 
са направените промени в 
Закона за здравето, Наред-
бата за редки болести, Ко-
мисията по РБ към МЗ. 
Създаването на експертни 
центрове и стартирането 
на регистър за редките бо-
лести. 

Към момента в България 
има регистрирани и рабо-
тещи 21 експертни центъ-
ра за диагностика и лечение 
на редки болести, които 
обаче покриват само пет 
референтни мрежи на евро-
пейско ниво. Експертните 
центрове са изправени пред 
проблеми с финансовото 
обезпечаване, а това е ос-
новната причина и за лип-

Целта. Да се постигне истинска справедливост за 300 милиона души по целия свят

Повече от 420 хиляди пациенти  
у нас страдат от редки болести

За хората с рядко забо-
ляване предизвикател-
ствата, пред които са 
изправени, са много. Ще 
спомена някои от тях: 
Липса на научни познания 
и качествена информация 
за заболяването, което 
води до забавяне на диа-
гнозата; Необходимост 
от подходящо качестве-
но здравеопазване, наличие 
на терапия, която тряб-
ва да бъде достъпна; По-
ради голямото разнообра-
зие от разстройства и 
относително честите 
симптоми, които могат 
да скрият основните 
редки заболявания, първо-
началната погрешна диа-
гноза е често срещана. В 
допълнение, симптомите 
се различават не само от 
заболяване до заболяване, 
но и от пациент до паци-
ент, страдащ от едно и 
също заболяване; Научни-
те изследвания трябва да 
бъдат международни, за 
да се гарантира, че експер-

тите, изследователите 
и клиницистите са свър-
зани.

В нашата страна екс-
пертните центрове по 
редки заболявания са мал-
ко на брой. Липсва финан-
сиране на дейността им 
и нормативната база за 
тяхната дейност вече е 
остаряла. Основна задача 
на новата национална 
програма, която ние като 
пациенти се надяваме да 
стартира в най-скоро 
време е, не само да се запа-
зят вече съществуващи-
те експертни центрове, 
но и да се увеличи техни-
ят брой. 

75% от засегнатите 
от редки болести са деца. 
Скринингът на новороде-
ни е катастрофален – има 
само три заболявания, 
които са с масов неона-
тален скрининг, а в оста-
налите страни той об-
хваща десетки заболявания. 
Скрининг в България не се 
предлага дори в случаите, 

когато има генетични 
предпоставки за появата 
на дадено заболяване. Не 
на последно място стои 
въпросът с достъпа до 
лечение. България е на 
едно от последните за ЕС 
места по брой лекарства 
и процесът за осигурява-
не на достъп до тях е сред 
най-бавните в Европа. 
Липсата на лекарства или 
това закъсняло лечение 
може да бъде фатално.

Глухарче
Глухарчето подобрява 

метаболизма, детоксикира и 
има диуретичен ефект. 
Цветовете и листата 
съдържат витамините A, C, 
E и K. Същото така фолиева 
киселина и малки количества 
витамин B1. В тях открива-
ме минерали като калций, 
желязо, магнезий и калий.

Коренът е богат на 
инулин – вид разтворими 
растителни фибри, които 
помагат за поддържането на 
здравословно храносмилане и 
се грижат за добрите чревни 
бактерии.

Може да се направи чай 
от цветовете, салата от 
листата или да се използва 
като подправка за супа.

Коприва
 
Копривата се нарежда 

сред първенците от билки 
срещу пролетна умора. Тя 
подобрява кръвообращение-
то, има диуретично 
действие и подпомага 
детоксикацията. Съдържа 
витамин А, C и K и витами-
ни от група B, минералите 
калций, желязо и натрий, 
линолова, линоленова, 
олеинова киселини, аминоки-
селини, полифеноли, бета-
каротин, лутеин, лутеок-
сантин.

Има много начини, чрез 
които да включим коприва-
та в нашето меню – супи, 
добавка в смутита или чай.

Див чесън (левурда)
Дивият чесън съдържа 

много витамин C, желязо и 
етерични масла. Има 
детоксикиращ ефект и 
помага за преодоляването на 
пролетната умора. Билката 
се бори с вредните чревни 
бактерии, без да влияе на 
полезните, също действа 
противопаразитно. Левур-
дата може да се използва след 
антибиотично лечение, за 
подобряване на състоянието 
на чревната флора.

Листата от билката 
може да се добавят към 
домашен микс подправки. 
Свежите листа подхождат 
на всяка салата или за 
направа на песто от левурда

д-рдомашен

Владимир Томов, председател на  
Национален алианс на хора с редки болести: 

Предизвикателствата са много
„
75% от 
засегнатите от 
редки болести са 
деца

Владимир Томов
ФОТО: ФБ

Билки срещу пролетна умора

Студентите 
по медицина в 
Бургас и тех-
ните гости и 
приятели също 
станаха съп-
ричастни към 
събитието
ФОТО: ФБ

И студентите 
във Филиала на 
Националната 
художествена 

академия от-
белязаха Деня 

на редките 
болести

ФОТО: ФБ
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След златото в Талин: Цанко Цанков гледа към ледения маратон в Нова Зеландия
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Цанко Цанков се окичи с два 
златни медала и един бронз от 
Световното първенство по 
зимно плуване в Талин, Естония. 

Бургазлията спечели победата 
във възрастова група 30-39 го-
дини в дисциплините 200 и 450 
метра свободен стил, а на 25 м 
бътерфлай се класира трети. 

На среща с кмета Димитър 

Николов плувецът благодари 
на него и Община Бургас, които 
подкрепят мечтата му да 
участва във всички 7 най-труд-
ни плувни маратона в открити 
води. 

На 26 март той заминава за 
Сидни, Австралия. След това 
ще се отправи към Уелингтън, 
столицата на Нова Зеландия. 
Там, някъде между 1 и 10 април, 
ще се проведе плуване с много 

висока трудност, в много 
студена вода. Разстоянието е 
26 километра по права линия. 
Изминавано е за 6, но и за 12 
часа, в зависимост от сезонни-
те и дневните условия.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

След дългогодишни препят-
ствия зала „Арена Бургас“ 
най-накрая отвори врати за 
провеждане на събития. По 
думите на заместник-кмета 
Манол Тодоров спортното 
бижу още от тази година ще 
стане център на спортните 
събития в града. 

„И за да не е просто празно 
говорене – още тази седмица 
приемаме изключително прес-
тижния турнир по финалите 
за Купата на България в бас-
кетбола. Осемте най-добри 
отбора идват в Бургас и чрез 
вашата медия отправям апел 
към бургазлии да дойдат да 
подкрепят не само „Черномо-
рец“, но и красивия баскетбол 

в дните от 15 до 17 март“, 
каза пред „Черноморски фар“ 
той.

В аванс за изданието ни 
Тодоров анонсира, че Община 
Бургас ще направи всичко 
възможно традиционният 
турнир „Жулиета Шишмано-
ва“ по художествена гимнас-
тика за първи път да влезе в 
зала „Арена Бургас“, където му 
е и мястото, по думите му.

„Бургас е люлка на шампиони 
в този спорт. Имаме дейст-
ваща олимпийска шампионка 
и проектонационал в момента“, 
уточни той.

Още 5-6 големи събития 
предстоят да се проведат в 
залата.

„Световна купа по спортна 
акробатика, Световно първен-

ство по спортни танци в края 
на август. Имаме и две големи 
бойни събития – едното ще 
бъде „Глори“, а за другото още 
текат преговори и не мога да 
обявя кое е точно. Водим и 
разговори за турнир по ушу 
през октомври. Ще се поста-
раем всеки месец да има поне 
по едно голямо събитие в 
„Арена Бургас“ и максимално 
да помагаме на клубовете и 
федерациите. Убеден съм, че 
залата ще се превърне съвсем 
скоро в спортния център на 
града – такъв какъвто трябва 
да бъде, за да може и гражда-
ните и гостите на Бургас да 
се радват на много спортни 
събития. Ще има и много кул-
турни събития“, завърши за-
местник-кметът.

Баскетбол. Приемаме турнира за Купата на България

Зала „Арена Бургас“ най-накрая 
става център на спортните събития

Администрацията е сигурна, че залата съвсем скоро ще се пълни редовно при събития
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ, АРХИВ

О Б Я В Л Е Н И Е

„Университетска многопрофил-
на болница за активно лечение – 
Бургас” АД – град Бургас, 8000 
Бургас, бул.”Стефан Стамболов” 73, 
тел. 056/810547, на основание чл.89 
и следващите от Кодекса на труда, 
във връзка с чл.17, ал.3 от Наредба 
№ 1/22.01.2015 година за придо-
биване на специалност в системата 
на здравеопазването, ОБЯВЯВА 
конкурс за заемане по реда на чл.11, 
ал.1, т.1 от Наредба № 1 от 22.01.2015 
г. на МЗ на следните длъжности в 
„Университетска многопрофилна 
болница за активно лечение – Бур-
гас“ АД:

• „Лекар, специализант по хи-
рургия“ в Първо отделение по хи-
рургия – 1 място;

• „Лекар, специализант по хи-
рургия“ във Второ отделение по 
хирургия – 1 място;

• „Лекар, специализант по 
нервни болести“ в Отделение по 
нервни болести – 2 места;

• „Лекар, специализант по не-
фрология“ в Отделение по нефро-
логия – 1 място;

• „Лекар, специализант по ин-
фекциозни болести“ в Отделение 
по инфекциозни болести – 1 място;

• „Лекар, специализант по АГ“ 
в Отделение по гинекология – 1 
място;

• „Лекар, специализант по АГ“ 
в Родилно отделение – 1 място;

• „Лекар, специализант по 
неврохирургия“ в Отделение по 
неврохирургия – 2 места;

• „Лекар, специализант по 
урология“ в Клиника по урология 
– 2 места;

• „Лекар, специализант по об-
разна диагностика“ в Отделение по 

образна диагностика – 1 място;
• „Лекар, специализант по 

клинична лаборатория“ в Клинична 
лаборатория – 1 място;

• „Лекар, специализант по АИЛ“ 
в Отделение по анестезиология и 
интензивно лечение – 1 място;

• „Лекар, специализант по въ-
трешни болести“ в Отделение по 
вътрешни болести – 1 място;

• „Лекар, специализант по фи-
зикална и рехабилитационна меди-
цина“ в Отделение по физикална и 
рехабилитационна медицина – 1 
място.

ИЗИСКВАНИЯ ЗА ЗАЕМАНЕ НА 
ДЛЪЖНОСТТА:

1. Да притежава образователно 
– квалификационна степен „магис-
тър” по специалност „Медицина“;

2. Да членува в БЛС;
3. Да не е лишено от правото да 

упражнява професията.
4. Да притежава удостоверение 

за владеене на български език и 
професионална терминология на 
български език, издадено по реда 
на Наредбата по чл.186, ал.3, т.1 
от Закона за здравето в случаите 
по чл.19, ал.1 и 2 от Наредба № 
1/22.01.2015 г.

НАЧИН НА ПРОВЕЖДАНЕ НА 
КОНКУРСА: първи етап – проверка 
за съответствие на подадените 
документи с изискванията на „УМ-
БАЛ – Бургас“ АД и втори етап – 
оценка на кандидата от определена 
за целта комисия, чрез провеждане 
на устен изпит по предварително 
изготвен конспект и проверка на 
познанията в областта на конкрет-
ната специалност.

НЕОБХОДИМИ ДОКУМЕНТИ ЗА 
УЧАСТИЕ В КОНКУРСА:

1. Заявление за участие в кон-
курса;

2. Автобиография;
3. Копие от диплома за завър-

шено висше образование ОКС 
„магистър“ по специалност „Меди-
цина“ и приложението към нея или 
академична справка – заверено от 
кандидата;

4. Копие на удостоверение за 
владеене на български език и про-
фесионална терминология на бъл-
гарски език, издадено по реда на 
Наредбата по чл.186, ал.3, т.1 от 
Закона за здравето в случаите по 
чл.19, ал.1 и 2 от Наредба № 
1/22.01.2015 г. – заверено от 
кандидата;

5. Копие от документи, удосто-
веряващи професионална квали-
фикация, компютърна грамотност, 
ползване на чужди езици – ако има 
такива – заверени от кандидата;

6. Копие от удостоверение за 
актуално членство в БЛС – завере-
но от кандидата;

7. Мотивационно писмо.
НАЧИН НА БАЛООБРАЗУВАНЕ 

И КЛАСИРАНЕ НА КАНДИДАТИТЕ:
Заемането на длъжността се 

извършва след провеждане на 
конкурс по реда на Кодекса на 
труда.

Назначена от Изпълнителния 
директор комисия провежда кон-
курса по документи и устен изпит:

1. Комисията разглежда и взема 
предвид средният успех от следва-
нето, средният успех от положени-
те държавни изпити и оценките от 
учебните дисциплини, съответства-
щи, включващи или най-близки до 
специалността, за която се канди-
датства, като оформя средна 
оценка (А)

2. Комисията провежда устен 
изпит с кандидата по предварител-
но изготвен конспект по съответна-

та специалност за проверка на 
познанията му по специалността, 
за която кандидатства с оценка от 
2 до 6, като оформя средна оценка 
от оценките дадени от членовете на 
комисията (В)

Комисията класира само успеш-
но издържалите конкурса. Издър-
жали конкурса се считат кандида-
тите, получили средна оценка 
най-малко 4,50 на устен изпит.

Балът за крайното класиране на 
кандидатите се сформира по след-
ната формула: А+2*B.

Трудовото правоотношение 
възниква с кандидата, който е по-
лучил най-висок бал и е класиран 
на първо място.

ПРЕДИ подаване на документи-
те кандидатите имат право да полу-
чат от Отдел „Човешки ресурси, СДО 
и научна дейност“ на „УМБАЛ – 
Бургас“ АД писмената длъжностна 
характеристика за длъжността, за 
която кандидатстват, което те 
удостоверяват с подпис и дата, 
положени на бланката.

ДОКУМЕНТИТЕ за участие в 
конкурса се подават в Деловодство-
то на „УМБАЛ – Бургас” АД в едно-
месечен срок, считано от деня, 
следващ датата на публикуване на 
обявата. Ако срокът изтича в нера-
ботен ден, за последен ден на 
срока се счита първият работен ден 
след изтичането му.

С доброволното предоставяне 
на документите и лична информация 
от кандидатите се счита, че дават 
изричното си съгласие личните им 
данни да се съхраняват, обработват 
и използват за целите на подбора 
за заемане на съответната длъжност.

Справки: тел.056/810595, Отдел 
„Човешки ресурс, СДО и научна 
дейност”

Община Средец, гр.Средец, област Бургас, на основание Заповед № 
423 от 12.03.2024 г., Кмета на община Средец, обявява търг с тайно 
наддаване за отдаване под наем на част от имот –частна общинска соб-
ственост, за срок от 5 години, а именно:

• Общинско помещение с площ от 7 кв.м. (седем квадратни метра), 
находящо се в северозападната част на партерен етаж от масивна трие-
тажна сграда със ЗП на сградата от 240 кв.м., изградена в УПИ XVII, кв.47 
по плана на гр. Средец, при граници на помещението: изток – общ. поме-
щение, запад – улица, север – коридор и юг – коридор, при начална 
тръжна цена за месечен наем за ползваните 7 кв.м. в размер на 19,60 
лв. /без вкл. ДДС/ и депозит за участие в размер на 1,96 лв.

Търгът ще се проведе на 29.03.2024 г. от 10:00 ч. в зала № 1, ет.1  в 
сградата на община Средец.

Цената на тръжната документация е в размер на 24,00 лв. с ДДС, 
внесена до 16:00 ч. на 27.03.2024 г.

Документи за участие в търга се подават в деловодството на община 
Средец до 16:00 ч. на 27.03.2024 г.

Определеният депозит за участие се внася в касата на Общината или 
по банкова сметка на община Средец BG53BPBI79373347649603 BIC: 
BPBIBGSF – БПБ Средец до 16:00 ч. на 27.03.2024 г.     

При неявяване на поне двама кандидати за участие, повторен търг ще 
се проведе на 05.04.2024 г. при същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.bg., информационното 
табло на Общината и тел: 05551/ 7730

ОБЯВА
Управителният съвет на Сдружение на ловците и риболовците „ХАН 

КРУМ” гр. Сунгурларе на основание на чл.26 от ЗЮЛНЦ свиква по своя 
инициатива ОбОС на Сдружението на 26.04.2024 год. (петък) от 15.00 
часа в конферентната зала на къща за гости „Щърково гнездо“ гр. Сун-
гурларе

ДНЕВЕН РЕД:
1.Приемане отчетни доклади на УС и КС за дейността на Сдружението 

през 2023 год. 
2.Приемане фин. план и план за основните дейности през 2024 г.
3.Определяне размера на чл. внос за 2025 г. и допълнителни парични 

вноски.
4. Разглеждане на жалби от членове на Сдружението.
5. Други.
При липса на кворум на основание на чл.27 от ЗЮЛНЦ събранието ще 

се проведе същия ден,на същото място с един час по-късно при същия 
дневен ред.

15.03.2024 год.   Председател СЛР:/И. Ангелов/
гр. Сунгурларе
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Блясък. Победителите ще очароват журито в Анталия

ДОНА МИТЕВА

Първото издание на 
конкурса „Лице на Бургас 
2024“ е факт. Семейството 
на „Бъчваров груп“ се събра 
отново за престижното 
събитие в балната зала на 
ресторант Maison‘s, дала 
подслон на модния конкурс 
за мъже и жени от 23 до 50 
години.

В надпреварата за коро-
ната взеха участие 10 
красиви дами и 3-ма госпо-
да. Те се представиха в 3 
кръга: дефиле с рекламните 
облекла на конкурса; дефи-
ле с модни облекла; и дефи-
ле с официални тоалети.

Благотворителната 
кауза и този път бе за съ-
биране на средства за дет-
ско онкохематологично 
отделение в град Пловдив.

Първото издание на 
конкурса е част от Меж-
дународния финал Future 
Fashion Faces World 2024, 
който ще се проведе в края 
на март в курорта Анта-

лия, Турция. Победители-
те от „Лице на Бургас“ ще 
представят страната ни..

Специални гости на ве-
черта бяха деца изпълни-
тели от вокално студио 
„Сезони“.

Свои авторски песни 
представи и поп изпълни-
телят Красимир Недялков, 
който пристигна от София 
специално за модното съ-
битие.

Водещи на конкурса 
бяха Йордан Бъчваров, 
организатор и притежател 
на марката „ЛИЦЕ НА 
БУРГАС“, а негова колежка 
конферансие беше „Мисис 
България 2022“ – Гергана 
Станчева.

Екстравагантната хо-
реография бе отново на 
Йордан Бъчваров. Преди 
дни той се завърна от 
Милано, където взе участие 
в Седмицата на Модата. 
„По време на модната сед-
мица в Милано почерпих 
много идеи и имах възмож-
ността да си сверя часов-

ника“, каза Бъчваров, който 
от 1995 година се занимава 
с организация на конкурси 
и модни събития от реги-
онален, национален и меж-
дународен характер.

Жури от 25 човека оце-
няваше и избра победите-
лите в „Лице на Бургас 
2024“. Негов председател 
беше Мартин Димов от 
„Марти Мар“. Специален 
гост в журито – „Мисис 
Планет 2023“ Татяна Лам-
бова. Официален фотограф 
беше младата Сияна Лам-
бова.

Ето и победителите:
• Победител на медиите 

(мъже): Николай Терзиев 
• Победител на медиите 

(жени): Биляна Михова 
Победители на жури 
• Мъже: ЛИЦЕ НА БУРГАС 

2024 Михаил Ситев 
• Жени в първа възрас-

това категория: Дафи 
Радева 

• Жени във втора възрас-
това категория: Веселина 
Иванова 

Красота и мъжественост на 
конкурса „Лице на Бургас 2024“

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Ути Бъчваров, който е 
известен с кулинарните си 
турове, бе изкушен от стран-
джански деликатеси, с които 
посрещат гостите на своя 
щанд от община Царево. Днес 
и утре в София се провежда 
туристическата борса „Ва-
канция - спа туризъм“ и 
всички крайморски общини 

се представят на нея.
Ути похапна странджан-

ски зелник и заедно с кмета 
Марин Киров уговориха 
дата за най-известното 
събитие в Царево – Рибния 
фест. Тази година той ще 
се проведе на 7 септември. 

Миналогодишното му 
издание не се състоя заради 
бедствието, което сполетя 
южната морска община.

Ути Бъчваров похапна 
странджански зелник

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На Месни заговезни кукер-
ска група СНЦ „Каменовски 
традиции“ отново огласи 
улиците на града. В двата 
поредни дни – 9 и 10 март, 
десетки мъже със страхови-
ти маски на лицата обико-
лиха домовете в града, а в 
неделя, многобройната група 
събра жители и гости на 

площада. 
В слънчевата неделя учас-

тниците в карнавалните 
игри спазиха традициите, 
предавани от век на век, като 
преди това прогониха злите 
сили от местните домове, 
благославяха и изиграха свои-
те танци, с които гониха 
злите духове и приветства-
ха благоденствието на при-
ближаващата пролет. Под 

любопитните погледи на 
жители и гости, облечени в 
традиционните си костюми 
и маски, с многобройни хлопки, 
кукерите събраха жители и 
гости на града за кулминаци-
ята на празника, която 
традиционно се провежда на 
площада. И тази година ку-
керската група бе съставена 
от много колоритни и раз-
лични образи, които имаха 
за цел да прогонят злото, да 
сплотят хората и да дадат 
път на доброто. Впечатля-
ващите костюми и почти 
двуметрови маски са ръчно 
изработени, а към тях се 
добавят десетки хлопки и 
звънци. Най-малките учас-
тници бяха 3-годишният 
Мариян и 5-годишната Ни-
колая, а най-възрастният 
56-годишният Владимир 
Гочев.

„Кукерството в Камено е 
традиция, която се предава 
от баща на син. Почти във 
всеки дом могат да се намерят 

архивни кадри с кукери още 
от миналия век. Приемстве-
ността между млади и ста-
ри при кукерите от Камено 
е добре изразена и те предават 
както традициите, така и 
костюмите си, които изра-
ботват сами. Истинската 
подготовка започва още през 
летните месеци с шиенето 
на части от костюмите, 
гуглите и като цяло приго-
товлението е много инте-
ресно и забавно“, подчерта 
Наско Статев – председател 
на СНЦ „Каменовски тради-
ции“.

На зрелищния маскарад 
присъстваха народният 
представител Галя Василева, 
кметът на община Камено 
Жельо Вардунски, председа-
телят на Общинския съвет 
Радослав Балтаджиев, общин-
ски съветници, граждани и 
множество гости на града. 
Целта на този маскарад е 
именно да се запазят българ-
ските традиции и силният 

български дух. Да бъдем един-
ни и сплотени, да предаваме 
на поколенията традиции и 
обичаи. Едва ли има българин, 
който да не милее за съхра-
нението на българщината, 
каза кметът на община Ка-
мено Жельо Вардунски.

Екипът на РИМ – Бургас 

присъства и засне добре съх-
ранената традиция в гр. 
Камено – Кукеровден. Харак-
терните за региона елементи 
от обичая ще бъдат включе-
ни в бъдещи проекти на 
музея по дигитализация на 
немaтериалното културно 
наследство.

Зрелищни кукери огласиха Камено

Кулинарят уговори с кмета дата за рибния фест в Царево
ФОТО: ОБЩИНА ЦАРЕВО

След надпреварата започва 
веселбата
ФОТО: СИЯНА ЛАМБОВА

Победителите Дафи Радева и 
Михаил Ситев 

ФОТО: СИЯНА ЛАМБОВА

Седмица преди Сирни заговезни премина танцът на маските
ФОТО: НА МОРЕТО

Най-малкият участник
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